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Is de tekst te klein? 

Rol je muis. 

Dus Control + wieltje 
 

 

VAN DE REDACTIE 

BIDDEN VOOR DE OVERHEID EN 

GEESTELIJK OP DE BRES STAAN 

Een vergeten opdracht? 

Een christen, een gemeente zal bidden voor de overheid, 

plaatselijk en landelijk. Waarom? Het is een bijbelse 

opdracht, lees maar mee: 

“Ik roep er dan vóór alles toe op dat smekingen, gebeden en 

voorbeden en dankzeggingen gedaan worden voor alle 

mensen, voor koningen en allen die hooggeplaatst zijn, 

opdat wij een rustig en stil leven zullen leiden, in alle 

godsvrucht en waardigheid…” (1 Tim. 2:1-2, HSV). 

Deze opdracht tot voorbede mist zijn uitwerking niet bij die 

‘hooggeplaatsten’, als we bijvoorbeeld zien wat een enorm 

uitwerking het gebed bij Daniël had, die trouw was in het 

bidden en het zoeken van God. Trouwens, het is ook nog eens 

in ons eigen voordeel dat we nog steeds ‘een stil en rustig 

leven’ kunnen leiden met vrijheid voor het evangelie, al 

neemt de druk door bijv. de genderideologie wel toe. Ik heb 

mezelf er wel eens op betrapt dat ik wel eens gedacht heb: 

zou dat bidden voor een overheid en voor een land wel nuttig 

zijn en iets uitwerken? Dan heb ik toch te klein gedacht van 

de Heer, die ons oproept, om hiermee aan de slag te gaan. 

Misschien wel extra, nu overheden met elkaar in de clinch 

zijn, zoals Rusland en Oekraïne en Israël en Hamas in Gaza. In 

de zichtbare wereld zien we ook dat Donald Trump, de 

nieuwe president van Amerika, zorgt voor een omwenteling 

van bestaande waarden en men zelfs in de wereld opmerkt 

hoe totaal anders het ‘wereldplaatje’ eruit ziet in slechts het 

tijdsbestek van een maand. Er vindt een grote verschuiving 

plaats en laten wij opmerkzaam zijn dat de geest van de 

antichrist in opmars is, bovenal in de geestelijke wereld. 

Wij weten immers dat de ‘neerslag’ die wij op aarde kunnen 

zien een gevolg is van wat er in de geestelijke, onzichtbare 

wereld aan de orde is, waar de machten ons tegenstaan, zoals 

ook Daniël strijd ondervond in zijn gebeden en hij mede-

gedeeld kreeg, dat de vorst der Perzen tegenstond (Dan. 

10:13). Zijn wij ons bewust van de territoriale machten achter 

de aardse overheden? En zien wij als discipelen van het 

Koninkrijk der hemelen ook onze opdracht door gebed en 

geestelijke strijd daar impact op te hebben?  

Laten we onze taak in de natuurlijke wereld zien ten opzichte 

van onze eigen overheid (Rom. 13:1-7; Tit. 3:1-2). Maar ook 

de geestelijke wapens oppakken en alert zijn op de 

‘wereldbeheersers van deze duisternis’ die achter het 

wereldtoneel opereren (Ef. 6:12). Bidden is toch je actief 

opstellen in de hemelse gewesten!  

 

VELEN ZIJN GEROEPEN, MAAR 

WEINIGEN UITVERKOREN 
 

Naar de mp3 van de boodschap gehouden op 

2024-06-30 in de volle evangelie gemeente ‘De 

Ark’ te Alphen aan den Rijn 

 

Door Toon van den Hoorn  

 

Want velen zijn (polloi) geroepen 

(kletai), maar weinigen (oligoi) uit-

verkoren (eklektos) Matteüs 22:14 

Inleiding 

Onder andere aan deze tekst hangen mensen de 

uitverkiezingsleer op. Kort gezegd: God zelf kiest uit wie 

hij behoudt. In de leer van de kerk is dat nog steeds zo. 

Maar het tekent een bepaald beeld van God als je dit 

denkt en gelooft. En dat beeld is: God verwerpt velen en 

https://www.hoger-op.nl/
https://www.hoger-op.nl/gemeenten
https://www.hoger-op.nl/links
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hij aanvaardt weinigen. Je zal zo’n baas hebben. Maar 

ja, je moet je natuurlijk onderwerpen, ik snap het wel. 

Toen ik hier een beetje door getriggerd werd - het was 

even in het nieuws namelijk - dacht ik: hoe komen ze 

hierbij? Ik ging denken en met mijn vrouw Janny praten, 

vandaar. 

God zondert niemand uit van het heil 

Eerst kwam ik langs de positieve lijn, die heb ik later 

weer laten vallen, maar ik laat het je maar even zien. Er 

zijn heel veel bijbelteksten die iets heel anders 

vertellen. Ik laat je er vier zien: 

• 2 Petrus 3:9 De Here talmt niet met de belofte, al 

zijn er, die aan talmen denken, maar Hij is 

lankmoedig jegens u, daar Hij niet wil, dat 

sommigen verloren gaan, doch dat ALLEN tot 

bekering komen. 

• 1 Timoteüs 2:3 Dit is goed en aangenaam voor God, 

onze Heiland, die wil, dat ALLE mensen behouden 

worden en tot erkentenis der waarheid komen.  

• Jesaja 60:21 Uw volk zal GEHEEL uit rechtvaardigen 

bestaan, voor altoos zullen zij het land bezitten: een 

scheut die Ik geplant heb, een werk mijner handen, 

tot mijn verheerlijking. 

• Johannes 1:12 Doch ALLEN, die Hem aangenomen 

hebben, hun heeft Hij macht gegeven om kinderen 

Gods te worden, hun, die in zijn naam geloven; 13 

die niet uit bloed, noch uit de wil des vlezes, noch 

uit de wil eens mans, doch uit God geboren zijn. 

Dat geldt voor iedereen, niemand uitgezonderd.  

Wat gebeurt er als er alleen aan de buitenkant gewerkt 

wordt? 

Onze tekst van vanmorgen begint met ‘want’. Als je 

‘want’ hoort, dan geeft dat een reden aan en denk je: 

hier is iets aan vooraf gegaan. Wat gaat hier aan vooraf? 

Jezus spreekt hier tegen en over de overpriesters en de 

Farizeeën en hoe zij omgaan met Gods Woord (Matteüs 

21:45). Hoe zij omgaan met wie profetisch spreken. Zij 

gaan met die woorden niet naar binnen, ze 

verinnerlijken het niet. Ze doen ontzettend hun best 

voor God, maar van binnen werkt het niet. Op die 

manier, in die geest, worden velen geroepen, maar laten 

weinigen zich dus uitverkiezen. 

De gelijkenis van het koninklijk bruiloftsmaal 

Gods heil is dus voor ieder mens. Voor de goede en de 

slechte. Dat is nogal wat. Jezus gaat dat uitleggen in een 

gelijkenis: 

Matteüs 22:2-14 

Het Koninkrijk der hemelen is gelijk aan een koning, die 

voor zijn zoon een bruiloft aanrichtte. En hij zond zijn 

slaven uit om de ter bruiloft genodigden te roepen, 

doch zij wilden niet komen. Wederom zond hij andere 

slaven uit, met de boodschap: Zegt de genodigden: Zie, 

ik heb mijn maaltijd bereid, mijn ossen en gemeste 

beesten zijn geslacht en alles is gereed; komt tot de 

bruiloft. Maar zij sloegen er geen acht op en gingen 

heen, de een naar zijn akker, de ander naar zijn 

zaken. De overigen grepen zijn slaven, en zij mishan-

delden en doodden hen. En de koning werd toornig, en 

hij zond zijn legers uit en verdelgde die moordenaars 

en stak hun stad in brand. Toen zeide hij tot zijn slaven: 

De bruiloft is wel gereed, maar de genodigden waren 

het niet waard. Gaat daarom naar de kruispunten der 

wegen en nodigt allen, die gij aantreft, tot de 

bruiloft. En die slaven gingen naar de wegen en 

verzamelden allen, die zij aantroffen, zowel slechten 

als goeden. En de bruiloftszaal werd vol met hen, die 

aanlagen. Toen de koning binnentrad om hen, die 

aanlagen, te overzien, zag hij daar iemand, die geen 

bruiloftskleed aanhad. En hij zeide tot hem: Vriend, 

hoe zijt gij hier gekomen zonder bruiloftskleed? En hij 

verstomde. Toen zeide de koning tot de bedienden: 

Bindt hem aan handen en voeten en werpt hem uit in 

de buitenste duisternis; daar zal het geween zijn en het 

tandengeknars. Want velen zijn geroepen, maar 

weinigen uitverkoren. 

In dit verband staat dus die laatste zin. Het is dus met 

het koninkrijk der hemelen als met een koning die een 

bruiloftsfeest geeft voor zijn zoon. Heel simpel. God 

geeft een bruiloftsfeest voor zijn Zoon Jezus Christus. 

Dat bruiloftsfeest is dat je samen bouwt aan de 

gemeente van Jezus Christus in de hemel. Dat je daar 

helemaal voor gaat, je ziel en zaligheid erin gooit! Zij 

leven dus in de Geest van God, onder de leiding van 

Jezus in hen en de gemeente en zij zitten vanmorgen 

aan de tafel van de Heer. 

De uitnodiging aan mensen 

En Hij stuurt zijn dienaren erop uit: verzamel mensen 

voor mijn feest. En wat zien we? Zij willen niet komen. 

Gods profeten nodigen mensen uit voor zijn 

bruiloftsfeest. Maar zij luisteren liever naar andere 

profeten en zij komen niet. Hij houdt niet op, hij dringt 

aan en dan stuurt Hij er andere dienaren op uit: Ik heb 

een feestmaal bereid. Alles is klaar hiervoor. Kom naar 

mijn bruiloft! Ze negéren hen totaal. Dit gebeurt. 
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Vandaag de dag. Mensen negéren wie profetisch 

spreken, negéren de eeuwige dingen, waar het eigenlijk 

om gaat en wat in dit leven al begint. Mensen doen 

steeds minder met Gods Woord. Ze vullen wel hun 

leven en hun zakken met andere woorden. Dus met 

andere goden en daarom met andere werkelijkheden. 

De excuses waar mensen mee komen 

Lukas geeft ons hier wat meer zicht op de 

verontschuldigingen, waarmee de mensen komen om 

de Heer niet op nummer één te zetten. 

Daar verontschuldigen deze mensen zich: Ik heb een 

akker gekocht. Houd mij voor verontschuldigd. Ik heb 

vijf span ossen gekocht. Houd mij voor verontschuldigd. 

Ik heb een vrouw getrouwd. Ik kan niet komen. Deze 

mensen kiezen niet voor Gods bruiloftsmaal. Deze 

mensen kiezen voor hun eigen akker, voor hun eigen 

dingen.  

En wat doen de overigen? Die nemen zijn dienaren 

gevangen. Die mishandelen en doden hen. Dit gebeurt 

met de profeten. Dit gebeurt met Jezus, de Zoon van 

God. Dit gebeurt met mensen die de gemeente in de 

hemel bouwen. Die met Gods Woord en in Gods Geest 

leven. 

Laten wij leven in Gods Woord 

Ik raad je aan om dat steeds meer te doen, meer leven 

in Gods Woord. Dat je Gods heil ziet en Hem aanbidt, 

om Zijn heerlijkheid. Dat je weet: wij zijn Gods zonen, 

wij gaan Zijn heerlijkheid openbaren. Alles begint in de 

hemel en dat wordt steeds meer genegeerd in onze tijd. 

Ze proberen je vast te zetten, geestelijk monddood te 

maken. De wereld is er vol van.  Doe er niet aan mee! 

De genodigden waren het niet waard; allen mogen 

komen! 

Dan weer naar de gelijkenis. De koning zegt dan dat de 

genodigden het niet waard waren. Ga naar de 

kruispunten der wegen. Er zijn veel wegen die mensen 

gaan. Ga naar waar die wegen zich kruisen. Daar vind je 

veel mensen bij elkaar en nodig hen uit om de weg te 

gaan naar mijn bruiloftsfeest. En wat gebeurt er? Ze 

brengen veel mensen mee. Zowel goeden en slechten 

komen binnen.  

Want Jezus zegt: wie in Mij gelooft, heeft eeuwig leven 

(Joh. 6:47). Je bekeert je, je laat je verzoenen door het 

offer Jezus, je wordt wederom geboren, je laat je dopen, 

je gaat leven in Gods Woord. Als je dat doet, dan merk 

je nu al veel van dat eeuwige leven, wat voor jou boven 

alles uit gaat. En als je je dan al ergens druk over maakt, 

maak je hier dan druk over: over het eeuwige. En dat 

zijn stappen die een ander niet voor je kan zetten. 

Er zijn ook mensen - hebben we gezien - die zetten deze 

stap niet. Zij verontschuldigen zich, ze komen niet. Het 

gaat erom dat je zelf komt tot de Heer. We dopen 

daarom ook geen kinderen, we dragen ze wel op. Lukas 

maakt het nog duidelijker: ga naar de heggen en de 

steggen, breng de lammen en blinden, de misvormden 

hier.  

Wie er welkom zijn op zijn bruiloftsfeest: toegepast  

De bedelaars. Ik maak het persoonlijk: Je hebt weinig, je 

bedelt om aandacht. Maar je mag komen tot dat 

bruiloftsfeest.  

De verlamden. Je bent misschien verlamd van binnen, 

van angst, je kan er moeilijk over praten. En je hebt 

eigenlijk muren opgetrokken rond je hart, maar je mag 

komen in Mijn bruiloftszaal.  

De misvormden. Je bent misschien misvormd. In het 

verleden heb je wel eens nare dingen meegemaakt, die 

kun je niet zomaar weghalen. Die zijn gebeurd en die 

kun je niet terugdraaien, die doen pijn. Je bent 

misschien gevormd door occulte geesten uit het 

voorgeslacht. Maar jij bent uitgenodigd tot het 

bruiloftsfeest.  

De blinden. Je snapt minder van de geestelijke wereld 

dan je zou willen. Maar je gaat wel op die uitnodiging in. 

Dat is het belangrijkste. 

En dan zijn er nog plaatsen over... De Heer stuurt zijn 

dienaren weer op pad en zegt dat zij ze moeten dwingen 

om binnen te komen, want mijn huis moet VOL worden. 

Prachtig. ‘Dwingen’, in de zin van overtuigen. 

Religieuze mensen. Mensen, ze gaan vaak wegen, ze 

lopen paden, maar het is niet de hoge weg. Ze zoeken 

het in hun denken, in hun geloven, in waar het volgens 

hen echt om gaat in het leven. Die profeten staan ook 

op, prachtig wat ze allemaal zeggen, maar ik mis hier 

helemaal het plan van God, de gemeente die het herstel 

gaat bewerken. 

Een persoon die buiten de feestzaal wordt gegooid… 

Ze zijn dus allemaal in de feestzaal nu. En dan is daar 

iemand die wordt er uit gegooid. Die iemand had 

gehoord: kom maar zoals je bent. Die persoon die is 

blijven denken dat hij mag blijven zoals hij is, met al het 

goede om hem heen. Hij heeft zich niet bekleed met de 

klederen van het heil, met Christus die het leven is. Een 
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open en vrij leven, vrij zijn en toch afhankelijk. 

Betrokken dus met wat God wil, bij Zijn woorden. Maar 

die persoon doet dat dus niet. Ik noem hem een 

naamchristen of een Farizeeër. Je moet wel iets doen 

met Gods Woord.  

Laat je roepen en laat je uitverkiezen! 

Laat jij je roepen door Mij, zegt de Heer? Ga je er op in? 

Ga in ieder geval Gods woorden doen in jouw leven. Ik 

heb het niet over wetten. Ik heb het over wat de Heer 

zegt tegen jou. Geen verontschuldigingen. De duivel 

vindt dat prima. Maar al denk je je hele leven erover na, 

de Heer gebruikt geen geweld.  

God wil dat velen zich laten roepen, dat velen zich laten 

uitverkiezen. En dat begint vandaag, Bij jezelf. Zet die 

stap! Of zet de volgende stap! 

20240630-6387-TH-mat22:14-Velen 

geroepen, weinigen uitverkoren-Alphen (als audio). 

 

VERTROUWELIJK 
 
Door Christiana van de Velde 

 
We gaan even duizenden jaren terug 

en dan lezen we een vers uit een 

psalm die David  heeft geschreven. 

Psalm 25:14:  

Vertrouwelijk gaat de Heer om met 

wie Hem vrezen, Zijn verbond maakt 

Hij hun bekend. 

Over dit vers heb ik een poosje zitten denken. Vooral 

over dat vertrouwelijk.  

VERTROUWELIJK.   Geniet u mee? 

Vertrouwelijk, wat is nu het eerste wat u denkt bij dat 

woord: VERTROUWELIJK? 

Bij vertrouwen is er een intimiteit. Je schreeuwt het niet 

van de daken. Het is teer, het spreekt van een 

voorzichtig omgaan. Er is iets tussen jou en de ander, in 

dit geval, tussen jou en de Heer.  

Het heeft ook te maken met toevertrouwen, denk maar 

eens aan een acrobaat die zich laat vallen in de handen 

van de vanger. Denk ook maar eens aan een kind die in 

de armen van zijn vader springt, zomaar hoog vanaf een 

trap. Hij denkt er niet eens over na, dat het voor papa 

misschien wel moeilijk kan zijn, hij weet, onbewust, dit 

kan hoor. Mijn papa staat daar, mijn papa kan alles. 

Vertrouwen geeft je een gevoel van veiligheid. Het komt 

wel goed. 

Je gaat pas vertrouwelijk met iemand om, als hij of zij 

jouw vertrouwen waard is.  

En je weet pas of hij jouw vertrouwen waard is, als je 

hem kent. Als al die jaren dat jij bestaat is gebleken dat 

hij te vertrouwen is.  

Dat wat hij zegt, dat dát ook zal gebeuren, daar kan een 

hele tijd overheen gaan, het kan zelfs lijken dat het een 

lachertje is, maar…. het zal gebeuren! 

Geloven in je eigen mogelijkheden of geloven wat God 

heeft gezegd en beloofd 

Denk maar eens aan Sarah die een kind zou krijgen - wat 

zeg ik - Hij had gezegd: uw nageslacht zou zo groot zijn 

als de sterren aan de hemel, ergens anders zegt Hij; als 

het zand aan de kust. 

Sarah moest er om lachen en heel begrijpelijk, Sarah 

ging van haar eigen mogelijkheden uit.  

Ik denk dat Sarah zich toen ongeveer zo moest voelen: 

Ik kan nog wel wat, maar kinderen krijgen… 

Sarah vertrouwde niet helemaal, gelukkig deed 

Abraham dat wel. En toch nam dit tweetal af en toe de 

touwtjes zelf in handen. 

Heb je de touwtjes nog zelf in handen, of leef je in 

vertrouwen op God? 

Hoe gauw doen we dat niet? De touwtjes zelf in handen 

nemen. God heeft ons iets in het hart gelegd en 

ondertussen doen wij vast dit of dat en regelen we zelf 

een heleboel, terwijl we eigenlijk rustig mogen 

afwachten en vertrouwen op Hem.  

Wij lezen de Bijbel en we kunnen allemaal wel 

voorbeelden noemen van Gods beloften die uit 

kwamen, zelfs vanuit ons eigen leven kunnen we dat 

ook wel doen. 

God wil vertrouwelijk met ons omgaan; wij zijn Zijn 

vertrouwen waard 

Maar de Heer gaat vertrouwelijk met ons om, dat is nog 

‘andere koek’. Hij weet hoe zwak we soms nog zijn, hoe 

labiel. Maar Hij gaat vertrouwelijk met ons om. Hij 

vertrouwt ons. Want Hij weet ook, dat ALS wij Hem 

vertrouwen dat het goed met ons zal gaan. 

Als de Heer dus vertrouwelijk met jou omgaat, dan ben 

jij dus Zijn vertrouwen waard. Zo, dát is een ontdekking.  

Volgens de Heer ben jij Zijn vertrouwen waard. Jij en ik 

zijn zo waardevol, dat de Vader aan ons Zijn plan heeft 

toevertrouwd. 

https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/7a2b39697c139608765e1c2ac605719f
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/7a2b39697c139608765e1c2ac605719f
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In Zijn ogen ben jij onnoemlijk veel waard. Hij gaf zelfs 
Zijn leven om jou alles te geven wat je nodig hebt om 
samen met de Vader te kunnen leven.  

Het is haast niet te vatten, wij zijn Gods vertrouwen 
waard. Want de Vader weet dat we het kunnen vanuit 
Zijn kracht, vanuit Zijn Geest. En die Geest is tot alles in 
staat. 

Ontzag voor de Heer is heel belangrijk 
Er staat in dit vers namelijk nog iets heel belangrijks.  

Er staat:  omdat ik Hem vrees. Omdat ik Hem hoogacht, 
Hem zie als de Allerhoogste, de Heiligste.  Voor Hem is 
niets onmogelijk, Hij is vol liefde, totaal goed. Vol kennis 
en wijsheid. Dat heb ik gezien, dat heb ik ervaren, dat 
heb ik gelezen. 

Je toevertrouwen aan God 
In het oude verbond lees je steeds dat vertrouwen te 
maken heeft met de keuzes die je maakt, vertrouw je je 
toe aan allerlei afgoden en rituelen of vertrouw je je toe 
aan de God van Israël? Daar gebruiken we het woordje 
toevertrouwen bij. Je vertrouwt je toe aan de ander.  

In het huwelijk 
Het mooiste voorbeeld is daarin wel het huwelijk. Je 
vertrouwt je toe aan elkaar. Gebaseerd op liefde. Je 

weet: die ander houdt van mij, samen zullen we alles 
doen om elkaar gelukkig  te zien, om samen gelukkig te 
zijn. Dat is het mooiste voorbeeld van vertrouwen hier 
op aarde.  

Liefdesrelatie tussen Vader en Zoon 
Het mooiste voorbeeld van vertrouwen in de hemel is 
de liefdesrelatie tussen de Vader en de Zoon en jou.  
En dan is het niet alleen de bedoeling dat jij gelukkig 
bent, maar dat de Vader  zichzelf en Zijn plan aan jou 
kan toevertrouwen. Zoals Jezus zei: Vader Uw wil 
geschiede! Vertrouwend dat die wil het allerbeste, het 
allermooiste is.  

Vertrouwen op de Heer is ook niet bezorgd zijn 

In het nieuwe testament lees je vooral bij Paulus dat 
vertrouwen en geloven op één lijn staan. De apostel 
Paulus spoort je steeds aan om te vertrouwen op de 
goedheid van God en op Zijn beloften. Vertrouwen 
houdt dus vaak in, dat je je veilig weet. 
Jezus zelf spoort ons aan om op God  te vertrouwen  en 
om je geen zorgen te maken. Als je je toevertrouwt aan 
de Heer is het logische gevolg dat je je geen zorgen meer 
maakt. Vele, vele malen staat er in het Woord 
geschreven; Wees niet bezorgd! 

Wat doe je nu als wel al die zorgen door je heen 
schieten? Vertel het de Heer en pak een gedachte van 
Hem die het medicijn is voor jouw zorg.  
Dan versla je de boze met woorden van  God, woorden 
vol waarheid, eeuwige waarheid. En dan neemt in jou 
de ontspanning en rust toe. 
Jezus overwon elke leugen, elke verleiding met 
woorden Gods. Staat er niet geschreven….daar begon 
ieder antwoord van Hem mee. Eigenlijk verschrompelen 

die zorgen, ze zijn zinloos geworden, er is geen reden 
meer voor. Want jij vertrouwt Iemand, die alle macht 
heeft, iemand die jou niet zal teleurstellen. Iemand die 
van jou houdt. Iemand die jou geeft de wijsheid, de rust, 
die jij op dat moment nodig hebt. 

Het verlanglijstje: krijg je alles wat je vraagt? 
Als je Hem vertrouwt en je jezelf aan Hem toevertrouwt 
dan weet je ook, dat Zijn plan door jou mede 
verwezenlijkt wordt. 
Ik bedoel dit, als ik mezelf aan Hem toevertrouw, kun je 
dan zeggen: ik krijg alles wat ik vraag? Komt het dan 
zeker goed?  
Ik krijg die genezing, en helemaal, want God doet geen 
half werk.  

Ik krijg die andere baan, die verdient meer en is leuker 
en past beter mij. 
Weer een ander krijgt eindelijk die relatie waar hij al een 
jaar lang achter aan sukkelt? 
Is dat zo? Ik vertrouw Hem toch?  
Dit is een van de grootste valkuilen. Er wordt gezegd, 
Heer U kan toch alles? Dat geloof ik, Ik wil graag….. en 
daar komt dan je verlanglijstje. 

Samen met Jezus het plan van de Vader uitvoeren 
Jezus heeft Zijn leven in dienst gegeven voor het plan 
van de Vader en het plan is, de relatie van Vader en Zijn 
mens herstellen. En daardoor is er groot geluk, 
overstelpende blijdschap. Wij hebben onszelf aan de 

Heer gegeven en Hij zet ons in om het plan van de Vader 
uit te voeren. 
Eenvoudiger kan ik het niet zeggen. Dus niet ik zit op de 
troon, met mijn verlanglijstjes, maar Hij de Schepper van 
hemel en aarde, de oorsprong van liefde en leven, Hij zit 
op de troon. En als we meewerken met Zijn plan, zullen 
we en passant ook nog merken dat ons een heleboel 
wordt toegeworpen. 
Het is niet op de eerste plaats, hoe word ik gelukkig, 
maar wat een schitterend plan, zo mooi, daar ga ik voor. 
Vader, mag ik meewerken om uw plan te delen met 
degene die U op mijn pad brengt. Jezus zei: ik verlang 
ernaar om uw wil te doen! 
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In de wil van de Vader leven 
Ik kreeg altijd een beetje kippenvel toen ik  las, dat het 
gevolg van die totale overgave bij Jezus was:   afwijzing, 
een lijdensweg, een dood.  
Maar Jezus kende de Vader zo goed, dat Hij wist. 
A. Hij laat me niet in de steek. 
B. Ik zal de dood overwinnen. 
C. Ik zal velen het leven kunnen geven. 
D. En door Mijn overwinning, zal iedereen die in Mij 

gelooft. In die prachtige liefdesrelatie met de Vader 
komen te leven en iedereen zal in staat zijn, tot alle 
goed werk. 

Wat een bewondering heb ik voor de Heer, wat een 
mens, die Gods plan uitvoerde. En Hij is de eerste van 
velen. Maar dan zullen we ons moeten aansluiten bij 
Zijn plan en niet onszelf op de troon plaatsen. 
Dat wil de boze wel, met opmerkingen als: ‘je hebt er 
toch recht op’. ‘Dit laat je toch niet over je heen gaan’.  

Ik heb het Jezus NOOIT horen zeggen! Hij wist de Vader 
zorgt voor Mij. En Ik doe Zijn wil. 

 

DE BRIEF VAN PAULUS 

AAN DE TESSALONICENZEN (3) 

Beknopte kanttekeningen 

Door J.E. van den Brink 

1 Tessalonicenzen 2:13-20 

13  En hierom danken ook wij God 

onophoudelijk, dat gij, toen gij het 

gepredikte woord Gods van ons hebt 

ontvangen, het hebt aangenomen 

niet als een woord van mensen, 

maar, wat het inderdaad is, als een woord van God, 

dat ook werkzaam is in u, die gelooft.  

Paulus is in de hemelse gewesten nog steeds bezig met 

de gemeente in Tessalonica. Hij bidt zonder ophouden, 

wat hij later in de brief ook aan hen zal vragen (5:17). 

Hij blijft God voor hen danken. Paulus heeft veel 

redenen tot dankbaarheid wanneer hij in gedachten bij 

de Tessalonicenzen is. Hij herinnert zich de tijd dat hij in 

Tessalonica predikte en daar het evangelie van Jezus 

Christus, het woord van God, aan deze gemeente 

bracht. Dit woord is daar als zaad in goede aarde 

gevallen. De Tessalonicenzen hebben het aangenomen 

en hebben begrepen dat dit niet zomaar een menselijke 

gedachte of leer is, maar dat God deze dingen heeft 

geopenbaard. Ze zijn hongerig en dorstig naar de 

gerechtigheid en worden door het woord verzadigd. De 

prediking werkt nog steeds door en brengt vernieuwing 

in hun leven. Het woord van God brengt genezing, 

verlossing en herstel, maar ook innerlijke groei voor 

degenen die het door het geloof hebben aangenomen. 

14. Want gij, broeders, zijt navolgers geworden van de 

gemeenten Gods in Christus Jezus, die in Judea zijn, 

omdat ook gij hetzelfde te verduren hebt gehad van 

uw eigen volksgenoten als zij van de Joden, 

Ook in Judea zijn er veel gemeenten, die het evangelie 

op dezelfde manier hebben aanvaard. Dit heeft bij hen 

geleid tot zware verdrukking. Denk bijvoorbeeld aan de 

dood van Stefanus en de vervolging die hier uit 

voortkwam (Hand. 8:1). Toch blijven ze standvastig in 

hun geloof en worden ze sterker in de strijd. De 

gelovigen in Tessalonica ondergaan  vergelijkbare 

vervolgingen van hun landgenoten, maar ze volgen het 

voorbeeld van de gemeenten in Judea. Ook zij blijven 

standvastig,  ze groeien en worden sterker. Paulus 

benadrukt dat de verdrukking en vervolging, die de Heer 

toestaat, bedoeld zijn om hun volharding en 

standvastigheid te testen. 

15,16. die zelfs de Here Jezus en de profeten gedood en 

ons tot het uiterste vervolgd hebben, die Gode niet 

behagen en tegen alle mensen ingaan, daar zij ons 

verhinderen tot de heidenen te spreken tot hun 

behoud, waardoor zij te allen tijde (de maat) hunner 

zonden vol maken. De toorn is over hen gekomen tot 

het einde. 

Paulus herinnert zijn lezers aan de vijandigheid die de 

Joden tegen Jezus en Zijn evangelie hebben getoond. Ze 

lieten zich gebruiken als instrumenten van de boze om 

Jezus te doden. Zowel profeten uit het oude verbond 

die over Jezus profeteerden als Jeremia en Zacharias, de 

zoon van Berechja, als Johannes de Doper en profeten 

uit het nieuwe verbond zoals Jakobus of Stefanus 

werden gedood. Ze vervolgden Paulus van stad tot stad 

en probeerden hem te verhinderen het evangelie aan 

heidenen te verkondigen. Zelfs veel Joodse christenen 

verzetten zich tegen Paulus’ prediking, omdat ze 

vasthielden aan oude Joodse gebruiken, ook al pasten 

die niet bij het nieuwe verbond (zie de brief aan de 

Galaten). Maar Paulus en Jezus geven aan: Deze 

mensen behagen God niet, want hun gedachten en 

daden komen niet overeen met Gods plan. Alleen wat 

daarmee overeenstemt, behaagt God.  Ze richten zich 

niet op Gods glorie. Ze gaan tegen alle mensen in, 
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omdat ze niet hun welzijn op het oog hebben,  en hen 

verhinderen om in te gaan in Gods koninkrijk, terwijl ze 

hen zware lasten opleggen (vgl. Luk. 11:46 en 52). 

Paulus daarentegen zoekt het heil van de mensen door 

de blijde boodschap aan niet-Joden te brengen om hen 

te redden.  

De Joden tonen zich in hun verzet tegen Gods evangelie 

als dienaren van de duivel. Zij zondigen en door anderen 

te verhinderden Gods Koninkrijk binnen te gaan, maken 

ze de maat van hun zonden vol. Jezus heeft al eerder 

gezegd, dat de rechtzinnige Joden dezelfde vijandschap 

tegen God hebben als hun voorouders, die afgoden 

dienden en profeten doodden. Zij maken de maat van 

hun voorouders vol (Matth. 23:43). Omdat ze de Zoon 

ongehoorzaam zijn, blijft Gods toorn op hen rusten (Joh. 

3:36). Deze toorn betekent dat ze worden overgeleverd 

aan boze machten. Dit zal voortduren tot het einddoel 

(telos) van God is bereikt, namelijk dat er een gemeente 

is gevormd zonder vlek en rimpel (Ef. 5:27). Na Jezus’ 

dood scheurt het voorhangsel en wordt het volk Israël 

gelijkgesteld aan andere volken, waarop ook Gods toorn 

rust, wat betekent dat ze worden overgeleverd aan 

boze geesten. Israëls taak is volbracht, wanneer het 

Zaad - Christus - is gekomen. 

17,18 Maar wij, broeders, die een tijdlang naar het 

oog, niet naar het hart, van u beroofd zijn geweest, 

hebben met zeer veel ijver en groot verlangen begeerd 

uw aangezicht te zien. Wij, of liever: ik, Paulus, heb 

namelijk een en andermaal tot u willen komen, doch 

de satan heeft het ons belet.  

Toen de vervolging in Tessalonica uitbrak, werd Paulus 

gedwongen de stad te verlaten. Hij voelt zich nu 

gescheiden van deze gemeente, zoals een vader die 

onvrijwillig van zijn kinderen gescheiden is. Hij ziet hen 

op dit moment niet in levende lijve, maar zijn hart is 

dicht bij hen en hij wil graag hun ontwikkeling 

nauwlettend volgen. Paulus heeft ook hard zijn best 

gedaan om hen weer terug te zien, want hij verlangt er 

sterk naar om hen verder op te bouwen en met hen mee 

te leven. Kennelijk heeft hij al twee keer een poging 

gedaan om af te reizen, maar de satan heeft hem 

verhinderd naar hen toe te komen. We weten niet 

precies wat hem heeft tegengehouden, maar de apostel 

schrijft het dwarsbomen van zijn plannen toe aan de 

duivel. Het is dus nadelig voor de gemeente, wanneer 

hij wordt verhinderd. In een ander geval schrijft hij dat 

het juist de heilige Geest is die hem niet toestaat een 

eerder gemaakt plan uit te voeren (Hand. 16:6-7). Wat 

daarop volgt is een zegenrijke reis, die hij niet van 

tevoren had kunnen bedenken, namelijk zijn eerste reis 

naar Europa (Hand. 16:9-10). 

19,20 Want wie is onze hoop of blijdschap of erekrans 

voor onze Here Jezus bij zijn komst, wie anders dan 

gij? Ja, gij zijt onze eer en blijdschap. 

Een gemeente zoals die in Tessalonica is het resultaat 

van Paulus’ werk voor Jezus. Hoe groter, standvastiger 

en meer ontwikkeld de gemeente is, hoe rijker zijn 

vrucht en hoe groter zijn beloning. Daarom hoopt hij dat 

ze sterk zullen blijven in Gods kracht en hij is blij als hij 

hoort dat dit inderdaad gebeurt. Wanneer de Heer Zich 

in deze gemeente kan laten zien, is dat een eer voor 

Paulus. Zij vormen de kroon op zijn werk. Dit zal 

duidelijk worden bij de komst van de Heer, zijn parousia 

(tegenwoordigheid, aanwezigheid), het moment 

waarop de Heer komt om verheerlijkt te worden in zijn 

heiligen en met verbazing aanschouwd te worden in 

allen, die tot geloof gekomen zijn ( 2 Thess. 1:10). Paulus 

hoopt dat hij niet voor niets heeft gepredikt of gewerkt, 

en hij gelooft dat de Tessalonicenzen hem blijdschap en 

een erekrans zullen verschaffen als een goede werker 

van het evangelie (wordt vervolgd). 

 

LIEDEREN om te luisteren en mee te zingen 

Door Henk Verbeek 

Zondag 9 maart hadden wij in Den Haag 

een bijzondere dienst, een 'anders dan 

anders' dienst. Daarbij was een band 

uitgenodigd om de liederen te begeleiden t.w. ‘InTune’ 

o.l.v. Daan Vos. Deze groep speelt op verzoek in 

meerdere gemeenten en die dag dus bij ons. De 

liederen waren voornamelijk ‘Opwekking’ (met hier en 

daar een aanpassing in de tekst, zoals bijv. 'En de 

machten van de hel weten wie er regeert' aangepast 

naar 'Boven al wat is, boven alles wat leeft'). 

Het onderwerp was 'Dankbaarheid' waarop enkele 

gemeenteleden hun getuigenis gaven. (De opname van 

deze dienst is via onze website te bekijken: www.veg-

denhaag.nl). Daarom heb ik een paar liederen 

opgezocht uit de ‘Kapelklanken’ waarin dankbaarheid 

naar voren komt: Lied 172 (Geestelijke zegeningen), 

Lied 142 (De weg der waarheid), Lied 249 (Ik zal Mijn 

volk tot ere brengen) en Koor 142 (Heer, ik prijs Uw 

naam). De laatste twee zijn in een reguliere dienst 

opgenomen dus wat minder van kwaliteit. 

http://www.veg-denhaag.nl/
http://www.veg-denhaag.nl/
https://youtu.be/07eKsbqvnko
https://youtu.be/ZkNqztG7M1Q
https://youtu.be/D_NKOkZ_nzM
https://youtu.be/fdRQp5X6b-c
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‘GOUD VANOUDS EN VAN NU’ 

Door Rita Blijdorp 

Beste goudzoekers, De 2e serie van 

zr. Van den Brink-voor den Dag 

over de Johannesbrieven loopt ten 

einde. Hierbij de link naar nummer 

5 van 1975 of nr. 10 van de hele 

serie: 19750718-3906-ZrvdBrink-2joh1:1-13-Kampweek 

Driebergen-vr mo Mochten er mensen zijn die graag 

nog iets van zr. Van den Brink willen horen dan is er in 

de Infotheek nog 1 opname van haar en wel van het 

begin van de studieweek in Driebergen in 1976. Zij 

spreekt dan uit Johannes 17 - Het hogepriesterlijk gebed 

- intro Koninkrijk der hemelen. Deze opname is op 

aanvraag via rita.blijdorp@upcmail.nl te verkrijgen en 

wordt per mail (gratis) toegestuurd: Infotheeknr. 3625.    

De studies over de Johannesbrieven door A. van den 

Brink-Voor den Dag zijn verkrijgbaar in boekvorm en 

ook digitaal leesbaar bij www.rhemaprint.nl. Daarin is 

ook een studie over 3 Johannes 

opgenomen, waarvan de opname 

ontbreekt. 

De tweede bijdrage van ‘Goud…’ 

haakt in op de onrust die er in de 

maatschappij heerst. Merkt u het 

ook op? Vele mensen zijn angstig, 

bezorgd, leven onder spanning, zijn 

depressief vanwege de toestand in de wereld. En dat is 

te merken in en buiten de gemeente. “Je kunt zo weinig 

doen, we zijn zo machteloos” is een veel gehoorde 

uitspraak. Toch zouden we vanuit 

de volle evangelie boodschap heel anders kunnen 

reageren. Wat je vanuit het volle evangelie hier 

tegenover kunt zetten is , dacht ik, kort gezegd: Efeze 

6:12 "Want wij hebben niet te worstelen tegen bloed 

en vlees maar tegen de overheden, tegen de machten, 

tegen de wereldbeheersers der duisternis, tegen de 

boze geesten in de hemelse gewesten". Hoe doe je dat 

nou in de praktijk? is de volgende vraag. Ja, hoe krijg je 

daar het gesprek over op gang en reacties bij de mensen 

los. Konden we maar weer eens een dag hebben waar 

we als leden van de diverse gemeentes bijeenkomen en 

hierover uitwisselen en elkaar bemoedigen.  

Br. Van den Brink heeft destijds hierover een aantal 

studies gegeven die mogelijk het denken hierover op 

gang kunnen brengen. De eerste kunt u beluisteren via 

de tweede link: 

19860622-5384-JEvdBrink-ef6:12-Wereldbeheersers 

dezer duisternis (deze studie zal ook nog als artikel 

opgenomen worden in Hoger-Op tussen de serie met zijn 

beknopte commentaar op 1 Tess. en 2 Tess., red.) 
 

 

WAT IS DE TOORN VAN GOD? 

Naar de powerpoint bij een boodschap in het najaar 

van 2024 in de VEG ‘De Opgang’, Groningen 

1. Godskennis van de gelovigen in het Oude Verbond. Hun 

basisbegrip was: God is goed èn God is kwaad.  (Zie de 

leugen van de slang! (Gen. 3:5). 

Die het heil bewerk en het onheil schep. (Jes. 45:7). Dit 

Godsbegrip werd gevormd naar het beeld van een 

mens. (zgn. antropomorfisme (Van Dale): voorstelling 

van God in menselijke vormen, met menselijke 

opvattingen) 
 

2. NBG  Deut. 31:17  

Te dien dage zal mijn toorn tegen hen ontbranden, (nu 

volgt wat ‘Gods toorn’ inhoudt:) Ik zal hen verlaten en 

mijn aangezicht voor hen verbergen, zodat zij verteerd 

worden en vele rampen en benauwdheden hen treffen. 

Dan zullen zij te dien dage zeggen: Hebben die rampen 

ons niet daarom getroffen, omdat onze God niet in ons 

midden is? 

3. NBG Deut. 31:18  

Doch Ik zal te dien dage mijn aangezicht volkomen 

verbergen vanwege al het kwaad, dat zij gedaan 

hebben: dat zij zich tot andere goden hebben gewend. 

Gevolg: de vijand slaat toe en brengt onheil! 

 

Roel en Riek Schipper 

https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/b9fc8ff6b819f0a1db85cec917f20e81
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/b9fc8ff6b819f0a1db85cec917f20e81
mailto:rita.blijdorp@upcmail.nl
http://www.rhemaprint.nl/
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/e60c6ef4e7f8cbf1666c2870ee72ddaf
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/e60c6ef4e7f8cbf1666c2870ee72ddaf
http://www.rhemaprint.nl/boeken_opmaak/pdf/johannes.pdf
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4. NBG   Ps. 104:29a 

Verbergt Gij uw aangezicht, zij worden verdelgd… 

Conclusie:  

het onheil gaat niet van God uit, maar van Zijn tegens-

tander! God is enkel goed! (Marc. 10:18;  1 Joh. 1:5) 

God is licht en in Hem is IN HET GEHEEL geen 

duisternis (1 Joh. 1:5). 

Want Ik weet, welke gedachten Ik over u koester, 

luidt het woord des HEREN, gedachten van vrede en 

niet van onheil. (Jer. 29:11). 
 

5. NBG  2 Kron. 30:9  

Want, wanneer gij wederkeert tot de HERE, dan 

zullen uw broeders en zonen erbarming vinden bij 

degenen die hen als gevangenen hebben 

weggevoerd, en dan zullen zij naar dit land 

wederkeren. Want genadig en barmhartig is de 

HERE, uw God: Hij zal het aangezicht niet van u 

afwenden, indien gij tot Hem wederkeert. 
 

6. NBG  Joh. 3:36  

Wie in de Zoon gelooft, heeft eeuwig leven; doch wie 

aan de Zoon ongehoorzaam is, zal het leven niet zien, 

maar de toorn Gods blijft op hem. 

Dat wil zeggen: als God Zijn aangezicht voor je 

verbergt, blijf je in het klimaat van het rijk der 

duisternis, en heeft de boze ‘vrij spel’. 

Num. 6:25,26  (Naardense Bijbel)    

De Ene laat zijn aanschijn tot je oplichten en is je 

genadig!-  de Ene heft zijn aanschijn tot je op en legt 

op jou vrede!  

Zó moest de hogepriester namens God de Israëlieten 

zegenen, nadat hij het zoenoffer gebracht had. Hier 

blijkt Gods liefde en wat Hij met de mens voor heeft: 

geen onheil, maar heil; geen neergang, maar opgang, 

geen ‘toorn’ maar diepe vrede.  
 

7. NBG Hand. 7:42  

En God keerde Zich af en gaf hen over, om het heir 

des hemels te vereren, gelijk geschreven staat in het 

boek der profeten: . . .  

Gevolg: het rijk der duisternis kan onbelemmerd zijn 

gang gaan en veroorzaakt leed en brengt onheil! 
 

8. NBG Ezech. 39:29   (belofte) 

En Ik zal mijn aangezicht niet meer voor hen verber-

gen, wanneer Ik mijn Geest over het huis Israëls heb 

uitgestort, luidt het woord van de Here HERE. 

Opm.: Dan zal volledige overwinning mogelijk worden 

over de hele legermacht van de boze! 

9. Hebr. 13:5  (Herziene Staten Vertaling)  

Laat uw handelwijze zonder geldzucht zijn. Wees 

tevreden met wat u hebt, want Hij heeft Zelf gezegd: 

(letterlijk:) Ik zal u absoluut niet loslaten en Ik zal u 

absoluut niet verlaten.  (Deut. 31:6,8 ; Joz. 1:5). 

Opm.:  Gods trouw kan niet sterker uitgedrukt worden 

in de grondtekst! 
 

10.  Eindconclusie: 

Gods toorn rust op het rijk der duisternis! 

Maar . . . ook op hen, die met dit rijk verbonden zijn; op 

hen, die Gods Zoon ongehoorzaam zijn (Joh. 3:36). en 

de duisternis liever hebben dan het licht, (Joh. 3:19) 

omdat hun werken boos zijn. (Joh. 7:7; 1 Joh. 3:12). 

(Joh. 3:36; Rom 1:18; Rom. 2:5,8; Rom. 5:9 ; Ef .5:6; 1 

Tess. 2:16).  

Roel Schipper (Winsum). 

 

WANDELEN DOOR HET  

OUDE TESTAMENT (24)  
 

Naar de mp3 van de bijbelstudie gehouden op 2004-

04-14 in de VEG ‘Immanuël’ te Breda 

 

Door Cees Visser 
 

Genesis 23:1 - 25:8 

Zouden Abraham en Isaak bij het 

afdalen van de berg Moria een 

lied hebben gezongen? Wat 

hebben die twee een geweldig 

wonder beleefd. Ze hebben de Heer een offer gebracht 

- onder bijzondere omstandigheden. Wat Abraham 

verwachtte is gebeurd: de Heer heeft voorzien, in 

velerlei opzicht; Hij heeft Zichzelf van een offerlam 

voorzien. Abraham en Isaak hebben van deze 

gebeurtenis mogen leren. Ze hebben daarin veel van 

God ontvangen. Op de weg terug zal er een ‘groot 

gesprek’ zijn geweest. Er is veel om over na te praten en 

nog verder over na te denken. Ik denk dat wij dat ook 

mogen doen met dit verhaal. 

Terug naar Berseba 

We lezen Genesis 22:19 - Toen keerde Abraham terug 

tot zijn knechten, en zij gingen tezamen op weg naar 

Berseba, en Abraham woonde te Berseba. 

Ze gaan terug naar de plaats bij de put die Abraham van 

Abimelek heeft verkregen. En dan hoort Abraham van 
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de gezinsuitbreiding bij zijn broer Nachor. Genesis 

22:20-24 - Hierna werd aan Abraham bericht: Zie, ook 

Milka heeft Nachor, uw broeder, zonen gebaard: zijn 

eerstgeborene Us, diens broeder Buz, en Kemuel, de 

vader van Aram, en Kesed, Chazo, Pildas, Jidlaf en 

Betuel. En Betuel verwekte Rebekka. Deze acht heeft 

Milka aan Nachor, de broeder van Abraham, 

gebaard. En ook zijn bijvrouw, wier naam was Reüma, 

baarde (zonen), Tebach, Gacham, Tachas en Maäka. 

Abraham heeft zijn eigen kind mogen behouden en 

hoort van de gezinsuitbreiding bij zijn broer Nachor. 

Destijds is Nachor met Abraham mee opgetrokken uit 

Ur der Chaldeeën, maar hij is in het noorden, bij Haran, 

blijven wonen, terwijl Abraham het land Kanaän introk. 

Ik denk dat Abraham dit bericht met grote dank in 

ontvangst heeft genomen. Dank U, Heer, U heeft ook in 

het gezin van mijn broer zonen, kinderen, gegeven! 

Misschien heeft Abraham op dat moment al gedacht 

aan de mogelijkheid om in de nabije toekomst voor 

Isaak een goede vrouw te vinden uit dat gezin van 

Nachor. 

Sara sterft 

Hierna wordt de dood van Sara beschreven. Genesis 

23:1-2 – En Sara leefde honderdzevenentwintig jaar; 

dit waren de jaren van Sara’s leven. En Sara stierf te 

Kirjat-Arba, dat is Hebron, in het land Kanaän. 

Abraham is na enige tijd weer wat naar het noorden 

getrokken; hij slaat dan bij Hebron zijn tenten op. Daar 

sterft zijn ‘maatje’, zijn lieve vrouw Sara met wie hij zo 

lang het leven heeft gedeeld en met wie hij zoveel heeft 

meegemaakt. Zij is dan honderdzevenentwintig jaar. 

Abraham is dan honderdzevenendertig jaar en Isaak 

zevenendertig jaar.  

Geloofsgetuige 

Wonderlijk dat Sara’s leeftijd wordt vermeld: het is de 

enige vrouw waarvan de leeftijd op de sterfdag wordt 

genoemd. Blijkbaar is zij een belangrijke vrouw in de 

geschiedenis van het volk: niet alleen de aartsvader, 

Abraham, ook de aartsmoeder, Sara. Door haar leven, 

haar toewijding aan Abraham en haar geloof in God is 

Sara voor velen een voorbeeld geweest.  

Het Nieuwe Testament noemt haar een geloofsheldin, 

zij wordt vermeld bij de ‘geloofsgetuigen’: Door het 

geloof heeft ook Sara kracht ontvangen om moeder te 

worden,  en  dat  ondanks  haar  hoge  leeftijd,  daar  

zij Hem, die het beloofd had, betrouwbaar 

achtte. Daarom zijn er dan ook uit één man, en wel een 

verstorvene, voortgekomen als de sterren des hemels 

in menigte en gelijk het zand aan de oever der zee, dat 

ontelbaar is (Heb.11:11-12). 

Eigen graf 

Als in het Midden-Oosten iemand sterft, moet er snel 

een begrafenis worden geregeld. In Abrahams tijd 

waren er geen begrafenisondernemers zoals in onze 

tijd; hij moet er dus zelf op uit. Waar kan hij zijn vrouw 

begraven? Hij heeft geen enkel stukje land in Kanaän. 

Abraham wil Sara begraven in een eigen graf. Dat was 

belangrijk in die tijd. Met een passende, respectvolle 

begrafenis werden de doden geëerd. Als dat niet 

gebeurde, leek het wel of je zo iemand vervloekte. 

Graven zijn dus heel belangrijk. Abraham moet daarom 

voor Sara een graf gaan kopen. In het land dat hem door 

de Heer is toegezegd, bezit hij nog niets … 

De spelonk van Makpela 

Tegenover de plaats waar hij zijn tent heeft opgeslagen 

ziet hij een geschikte spelonk: de spelonk van Makpela. 

Maar die is het eigendom van de Hethiet Efron, een 

inwoner van Hebron. Abraham gaat naar Efron toe en 

vraagt of hij de spelonk van hem mag kopen om Sara 

daarin te begraven.  

Je leest dit verhaal in Genesis 23; het is echte oosterse 

koopmanskunst! Eerst wordt er gedaan of Abraham het 

zonder betaling mag hebben, maar dan komt even later 

toch de aap uit de mouw: Efron noemt een veel te hoge 

prijs. Abraham gaat niet in discussie, hij betaalt 

onmiddellijk. Efron is blij: hij heeft voor een spelonk en 

een veldje veel geld ontvangen. Abraham is ook blij: 

heeft zijn eerste stukje eigen land, met de mogelijkheid 

om Sara daar te begraven. Het gebied rondom die 

spelonk is nu van hem, hij wordt daar later ook zelf 

begraven.  

Ook Isaak en Rebekka worden er later begraven. En 

weer later ook nog Jakob en zijn vrouw Lea. Er zijn in 

totaal dus zes mensen begraven in die spelonk van 

Makpela. Tegenover de plaats waar Abraham heeft 

gewoond. Bij de eiken van Mamre waar hij een altaar 

voor de Heer heeft gebouwd en waar Jahweh hem ook 

verschenen is (Gen.18). 

Bijgeloof en afgoderij 

Die spelonk is er nog steeds in Hebron. De moslims 

hebben er een moskee overheen gebouwd. En het 

verhaal gaat dat die zes mensen er nog steeds liggen. 

Met open ogen zelfs, volgens het verhaal. Niemand mag 

er naar binnen. Het is een afgesloten gebied. Men houdt 

er bijeenkomsten: daar ligt de grote voorvader van de 
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Arabieren, de vader van Ismaël, de stamvader van de 

Arabieren. 

Er is een spleet waarin vrouwen die geen kinderen 

hebben, een briefje kunnen stoppen met een bede aan 

Sara. Dat is natuurlijk bijgeloof, maar het gebeurt nog 

steeds: Ga naar Hebron om een briefje in het graf van 

Sara te werpen, opdat zij voor nageslacht zal zorgen. 

Sara, de onvruchtbare, die op hoge leeftijd vruchtbaar 

is geworden. Haar graf is een plaats van afgoderij 

geworden.  

Men hoopt nog steeds tot dat graf van de aartsvaders 

te worden toegelaten om deze zaken te onderzoeken, 

maar het is de vraag of de Arabieren en de Moslims die 

erover waken, dat ooit zullen toelaten. Wij hoeven ons 

daar gelukkig niet mee bezig te houden. 

De schoot van Abraham 

De Bijbel hecht geen bijzondere waarde aan dit graf van 

de aartsvaders, of aan hun gebalsemde en goed 

bewaarde natuurlijke lichaam. Er is wél aandacht voor 

de situatie waarin hun geestelijk lichaam verkeert ná 

het sterven. Abraham is zelfs representatief geworden 

voor die situatie in het dodenrijk.  

Jezus spreekt in Lucas 16 over de schoot van Abraham. 

Daarmee doelt Hij op de situatie waarin Abraham na zijn 

sterven verkeert, een situatie waarin het licht van God 

nog steeds werkzaam aanwezig is en Gods engelen het 

geestelijk lichaam van gestorven rechtvaardigen 

‘dragen’. In die situatie heeft Dood, de koning van het 

dodenrijk, door zijn duistere werkingen wel een zekere 

‘afstand’ tot God kunnen instellen, maar hij kan de 

gestorven rechtvaardigen niet kwellen en pijnigen, zoals 

hij dat in die zo geheel andere situatie doet: in de 

afgrond van het dodenrijk, aan de overzijde van die 

‘onoverkomelijke kloof’. In de schoot van Abraham is 

water; daar is verkwikking. Jezus geeft er zicht op in 

Lukas 16:19-31. Die ‘schoot van Abraham’ noemen we 

daarom ook wel de lichtzijde van het dodenrijk, in 

tegenstelling tot die afgrondsituatie, de duistere zijde 

van dat dodenrijk.  

Als Jezus Christus uit de dood opstaat, neemt hij 

‘krijgsgevangenen’ mee (Ef.4:8). Daar zal Abraham 

ongetwijfeld bij geweest zijn. Hij is met Jezus mee 

opgevaren om voorgoed zijn plaats in Gods koninkrijk in 

te nemen.  

Die ‘lichtzijde’ in het dodenrijk is er nog steeds; we 

mogen die geestelijke situatie de ‘schoot van Abraham’ 

blijven noemen. Maar ik denk niet dat Abraham daar 

meer in verkeert. Hij is bij Jezus en bij God. 

Pril begin 
Wonderlijk dat de dood van Sara geleid heeft tot het 
eerste en achteraf ook enige bezit van Abraham in het 
land Kanaän. En wat was hij er blij mee. Dat stukje land 
is gewaarborgd, daarin ziet hij een vervulling van Gods 
belofte. Hij heeft er veel voor moeten betalen, een 
woekerprijs. Maar hij gelooft: dit is het begin van de 
vervulling van Gods belofte. God heeft hem een groot 
nageslacht beloofd: als de sterren aan de hemel. En 
hoeveel heeft hij er op dat moment welgeteld? Eentje. 
Ook om Isaak is hij ongelofelijk blij: dit is het begin.  
Op die manier kijken ‘geloofshelden’ naar de dingen die 
God geeft. Zij zeggen niet: wat is het nou eigenlijk 
allemaal? Maar: dank U, Heer, dit heeft U mij gegeven. 
Dit is het begin van de totale vervulling van uw belofte. 
Isaak is slechts een eersteling; het volk is er gekomen. 
De spelonk van Makpela is slechts een graf, het eerste 
stukje eigendom van Abraham; uiteindelijk is het hele 
land in handen van het volk gekomen.  

Abraham ziet niet op het zichtbare 
Abraham is in zijn leven niet bezig met de zichtbare 
dingen. Steeds weer slaat hij zijn ogen op en zoekt hij 
wat de Hebreeënschrijver zegt: In (dat) geloof zijn deze 
allen gestorven, zonder de beloften verkregen te 
hebben; slechts uit de verte hebben zij die gezien en 
begroet, en zij hebben beleden, dat zij vreemdelingen 
en bijwoners waren op aarde. Want wie zulke dingen 
zeggen, geven te kennen, dat zij een vaderland 
zoeken. En als zij gedachtig geweest waren aan het 
vaderland, dat zij verlaten hadden, zouden zij 
gelegenheid gehad hebben terug te keren; maar nu 
verlangen zij naar een beter, dat is een hemels, 
vaderland. Daarom schaamt God Zich voor hen niet 
hun God te heten, want Hij had hun een stad bereid 
(Heb.11:13-16).  

Een vrouw voor Isaak  
In Genesis 24 gaat het verhaal verder: Abraham nu was 
oud en hoogbejaard, en de Heer had Abraham in alles 
gezegend. Abraham geniet van de zegeningen van de 
Heer. Hij is dankbaar voor alles wat de Heer hem in zijn 
leven heeft gegeven. Hij is ook iemand die te midden 
van dat alles ziet wat aan de orde is.  
Abraham is op dat moment honderdveertig jaar. Er is 
drie jaar verstreken na de dood van Sara. Isaak is 
inmiddels veertig jaar en Abraham vindt het heel 
belangrijk dat hij een goede vrouw krijgt. Een vrouw uit 
hetzelfde hout gesneden als Sara. Een vrouw waarmee 
hij zijn geloof kan delen en de weg van het geloof kan 
gaan. Een vrouw die net als Abraham en Isaak zich wil 
richten op de dingen van God, de dingen van de hemel.  
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En dat valt niet mee. Want waar vind je zo’n vrouw? In 

Kanaän niet, in al die omliggende volken ook niet. 

Prachtige vrouwen misschien, maar niet de vrouw die 

Isaak nodig heeft om zijn plaats in te kunnen nemen als 

voortzetter van de belofte van God, als aartsvader van 

dat beloofde volk. Waar haal je zo’n vrouw vandaan? 

Abraham heeft erover nagedacht en ervoor gebeden.  

Opdracht aan Eliëzer 

Hij ontbiedt zijn oudste knecht. De man, die alles wat 

Abraham heeft, bestuurt en beheert en dat al jarenlang 

voortreffelijk doet: Eliëzer. De man waarvan Abraham 

zestig jaar geleden heeft gedacht dat hij de erfgenaam 

zou worden (Gen.15:3). Eliëzer, kom eens bij me! Wil jij 

wat voor mij doen? En dan geeft hij Eliëzer de moeilijke 

opdracht om een vrouw voor zijn zoon te zoeken. Hij 

stuurt hem naar Haran, waar zijn broer Nachor woont 

en nageslacht heeft gekregen. Eliëzer, ga daarheen en 

zoek een vrouw voor Isaak. Beloof dat je geen vrouw uit 

de Kanaänieten meeneemt, maar een vrouw uit mijn 

familie in Haran.  

Welke vrouw zal dit doen? 

Dat is geen eenvoudige opgave. Welke vrouw gaat er 

een reis maken van honderden kilometers? Wie zal alles 

wat ze heeft verlaten voor een man die ze nog niet heeft 

gezien? Wie wil een toekomst tegemoet gaan waarvan 

je niet weet wat die inhoudt? Wie wil trouwen met een 

‘zwerver’ in een vreemd land die niets 

anders heeft dan het graf van zijn 

moeder? Zou die vrouw niet liever 

hebben dat Isaak naar Haran komt, 

zegt Eliëzer? Dan kan ze hem 

tenminste zien en kan er over allerlei 

dingen gesproken worden… 

Maar Abraham wil onder geen voorwaarde dat Isaak 

Kanaän verlaat en naar Haran gaat. Isaak heeft een 

vrouw nodig die dezelfde keuze wil maken als Abraham 

en Sara destijds. De keuze om maagschap, familie, 

achtergrond, achter te laten en een nieuwe toekomst te 

beginnen. De vrouw die Isaak nodig heeft, zal bereid 

moeten zijn om vanuit Haran naar Hebron te komen. 

Eliëzer: God is mijn hulp 

Eliëzer moet het Abraham zweren: leg je hand onder 

mijn heup. Zo zweerde men in die tijd. Je kunt ook 

zeggen: het gaat om Abrahams nageslacht, om zijn 

lendenen, om wat uit zijn lendenen voortkomt. Daar 

moet een vrouw voor komen die het belang daarvan 

inziet en er ook helemaal in mee wil. Handel naar de 

betekenis van je naam Eliëzer: God is mijn hulp! En die 

God des hemels zal zijn engel voor je uit sturen.  

Wat een geloof belijdt de oude Abraham hier. Wat een 

vertrouwen heeft hij in zijn God en Heer. God heeft 

gezorgd en zal ook nu zorgen. Hij heeft gezegend en zal 

jou ook nu zegenen, Eliëzer.  

Eliëzer legt de eed af en gaat op weg. Hij neemt tien 

kamelen mee, vol met geschenken en allerlei rijkdom. 

Het is een lange weg, van het zuiden van Israël naar 

Haran, in het noorden. Een reis van enkele weken.  

Eliëzer vraagt om een teken 

Als Eliëzer in Haran aankomt, laat hij de kamelen 

neerknielen bij een waterput buiten de stad: zij hebben 

water nodig. Als één beest mooi kan knielen, is dat de 

kameel: heel statig. En wat doet Eliëzer? Hij knielt neer 

te midden van zijn kamelen. Hij put kracht bij God en 

vraagt Hem om een gunst: Wijst U het meisje aan dat U 

voor mijn heer Isaak bedoelt? Hij wil niet afgaan op wat 

voor ogen is: een knap, leuk meisje. Hij wil dat God de 

vrouw voor Isaak aanwijst. Wilt U mij een teken geven? 

Als een reiziger bij een put om water vraagt, krijgt hij dat 

water doorgaans van iemand die in de omgeving van die 

put woont. Ik zal om water vragen, Heer. Als er een 

meisje is die mij water geeft en dan uit zichzelf aanbiedt 

om ook al mijn kamelen te drenken, laat dát dan het 

meisje zijn dat U bedoelt.  

Dat is niet niks! Als een kameel ‘droog’ staat, is er veel 

water nodig om hem te drenken. En als er dan ook nog 

eens tien kamelen zijn, moet je heel 

wat keren die put inklimmen, je kruik 

met water vullen, op je schouder 

zetten, en dan weer naar boven. Een 

heel karwei dus, voordat je tien 

kamelen hebt gedrenkt! 

God bevestigt 

En wat mooi! Eliëzer is nog niet uitgebeden, of daar 

komt al een meisje aan… Ik moest denken aan Jesaja 

65:24 - En het zal geschieden, dat Ik antwoorden zal, 

voordat zij roepen; terwijl zij nog spreken, zal Ik 

verhoren. 

 Het meisje, Rebekka, doet dan precies zoals Eliëzer het 

aan God gevraagd heeft. Wilt u wat water? Natuurlijk! 

Gelijk ook voor uw kamelen? Ongelofelijk: het gebeurt! 

Terwijl Rebekka aan het werk is, zit Eliëzer ontsteld en 

verwonderd te kijken. In de NBG staat het niet zo 

duidelijk: En de man (Eliëzer) sloeg haar zwijgend gade 

(Gen.24:21). De Statenvertaling zegt: En de man 

ontzette zich over haar, stilzwijgende, om te merken, 

of de HEERE zijn weg voorspoedig gemaakt had, of 

niet. 
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Eliëzer zit bij wijze van spreken met stomheid geslagen: 

hoe is dit mogelijk? Ik heb iets aan de Heer gevraagd en 

ik ben nog niet uitgebeden en het wordt al vervuld.  

Rebekka weet van aanpakken 

Als Rebekka klaar is, geeft Eliëzer haar een gouden ring 

en twee gouden armbanden. Hij stelt daarbij de vraag: 

Wie ben je? Is er plaats in het huis van je vader om te 

overnachten? Zijn mond valt open als hij het antwoord 

hoort: ik ben Rebekka, de dochter van Betuel, de zoon 

van Nachor. We hebben veel stro en veel voer voor uw 

dieren en ook een plaats voor u om te overnachten.  

Hier staat een verwante van Abraham voor zijn neus. 

Terwijl Eliëzer opnieuw neerknielt om God te danken 

voor deze gebedsverhoring, rent Rebekka al naar huis. 

De man heeft gevraagd om een overnachting; dat gaat 

ze direct regelen. Wat een energieke en dienstbereide 

vrouw. Beleefd, gewillig, en direct aanpakken. Mooi!  

Laban is anders 

Op weg naar huis komt Rebekka haar broer Laban 

tegen. Die ziet goud en ruikt geld. Heb je die man bij de 

waterput achtergelaten? Laban gaat er direct heen. Hij 

nodigt Eliëzer uit om naar zijn huis te komen en daar de 

maaltijd te gebruiken. Als die man voor het krijgen van 

water al zulke geschenken geeft, dan zit er nog veel 

meer aan te komen... Helemaal zuiver is dat motief van 

Laban niet, maar zo gaat dat wel eens. 

Hamvraag 

Eliëzer gaat met Laban mee naar huis en laat daar zijn 

dieren verzorgen. Maar als hem een maaltijd wordt 

voorgezet, wil hij nog niet eten. Eerst wil hij het doel van 

zijn reis bekend maken. Hij vertelt over Abraham en 

Isaak, over de eed die hij Abraham gezworen heeft. Hij 

vertelt over de belofte dat een engel van de Heer voor 

hem uit zou gaan, over zijn gebed bij de put, en de 

onmiddellijke verhoring ervan. En dan komt de aap uit 

de mouw: hij vraagt aan Laban, de broer van Rebekka, 

en aan Betuel, de vader van Rebekka, of zij bereid zijn 

Rebekka mee te geven als vrouw voor zijn heer Isaak.  

Toestemming, maar … 

Laban is de eerste die reageert. Betuel reageert ook, zij 

ervaren het ook als leiding van God: ontegenzeggelijk. 

En Rebekka zelf, wordt haar ook wat gevraagd? Mag zij 

ook antwoord geven? Dat werd in die tijd niet gedaan.  

Nadat er toestemming is gegeven voor het aanstaande 

huwelijk van Rebekka met de onbekende Isaak, en er 

feestgevierd is, wil Eliëzer de volgende dag alweer weg. 

Hij heeft het doel van zijn reis bereikt en wil nu met wat 

God hem voor Isaak gegeven heeft geen seconde meer 

verliezen. Net zoals Abraham dat altijd deed: opstaan en 

gaan. Maar de familie wil nog uitgebreid afscheid 

nemen en tien dagen wachten. Daar worden ze het niet 

over eens. En pas dán komt Rebekka in beeld.  

Rebekka kiest 

Rebekka kiest ervoor om onmiddellijk met Eliëzer mee 

te gaan. Zij maakt inderdaad de keuze om haar vader, 

het huis van haar broer, haar moeder, haar maagschap 

en haar familie te verlaten en naar een onbekend land 

te gaan, naar een man die ze niet kent. Om mee te gaan 

in het plan en de leiding van de God die ze wél kent. 

Een enorme stap voor Rebekka: binnen één dag kiest ze 

ervoor om met Eliëzer mee te gaan. Met Isaak heeft het 

‘volk in wording’ niet alleen een man die ervoor gaat; 

met Rebekka is er ook weer een vrouw die ervoor gaat. 

Abraham en Sara hebben er samen voor gekozen, 

samen zijn zij ingegaan op de roeping die God hen heeft 

gegeven. Isaak gaat dóór in die lijn van zijn vader. Hij 

krijgt een vrouw die daarbij aansluit, daarin meegaat, 

daar ook zélf bewust voor kiest. Ook zij maakt die lange 

reis vanuit Haran in het noorden naar het zuiderland in 

Kanaän, het meest zuidelijk gedeelte van Kanaän.  

Lachai-Roï 

Isaak weet niet wanneer Eliëzer met zijn aanstaande 

vrouw terug zal zijn. Toch schijnt hij op een bepaald 

moment aan te voelen dat er iets staat te gebeuren. Het 

is avond en hij gaat het veld in. Hij is in de buurt van de 

put Lachai-Roï.  

Genesis 24:62-67 - En Isaak kwam uit de richting van 

de put Lachai-Roï; hij woonde namelijk in het 

Zuiderland. Isaak ging tegen het vallen van de avond 

uit om te peinzen in het veld. Hij sloeg zijn 

ogen op, en zag daar kamelen 

aankomen. Toen Rebekka haar ogen 

opsloeg en Isaak zag, liet zij zich van de 

kameel glijden. En zij zei tot de knecht: Wie 

is die man daar, die  ons tegemoet komt in 

het veld? En de knecht zei: Dat is mijn heer. Daarop 

nam zij de sluier en bedekte zich. En de knecht vertelde 

Isaak alles wat hij gedaan had. Toen bracht Isaak haar 

in de tent van zijn moeder Sara, en hij nam Rebekka, 

en zij werd hem tot vrouw, en hij kreeg haar lief. Zo 

vond Isaak troost na de dood van zijn moeder. 

Jaren geleden heeft Hagar bij diezelfde put Lachai-Roï 

de stem van de Heer gehoord: Ga terug naar Abraham 

en neem je plaats onder Sara weer in. In Genesis 16:13 

staat: Toen noemde zij de naam des Heren, die tot haar 

gesproken had: Gij zijt een God des aanziens; want, zei 

zij, heb ik hier ook omgezien naar Hem, die naar mij 
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ziet? Daarom noemt men die put: de put Lachai-Roï; 

zie, hij is tussen Kades en Bered.  

Hagar heeft bij die waterput ervaren dat de levende 

God naar haar omziet. Isaak kent dat verhaal en hij 

bevindt zich in diezelfde omgeving. En ook hij voelt aan 

dat de Heer naar hem omziet. Dat de Heer hém ziet en 

hij naar de Heer mag opzien.  

Isaak slaat zijn open op  

Isaak gaat het veld in om te peinzen en te bidden (HSV). 

Als hij dan zijn ogen opslaat, ziet hij een stoet kamelen 

aankomen. Als iemand in de Bijbel zijn ogen opslaat, ziet 

hij meer dan alleen het zichtbare. Isaak ervaart dat God 

Hem nabij is, dat de vervulling van de belofte van God 

omtrent een vrouw nabij is. Hij ziet de karavaan 

aankomen en weet: daar is de vrouw die de Heer mij wil 

geven. In haar zal Heer mij liefde en vreugde geven, 

troost na het verlies van mijn moeder en nageslacht om 

de belofte van God in vervulling te zien gaan.  

Rebekka slaat ook haar ogen op 

Wat mooi dat niet alleen Isaak zijn ogen opslaat. In vers 

64 staat: Toen Rebekka haar ogen opsloeg en Isaak 

zag, liet zij zich van de kameel glijden. Ook Rebekka 

slaat haar ogen op, misschien wel voor het eerst. Ook zij 

ziet dan meer dan het zichtbare. Ze ziet in de verte een 

man staan en vraagt Eliëzer: Is dat Isaak? Dan gaat er 

ook voor Rebekka iets ‘open’: dit is de man die God mij 

wil geven, dit is het land waar ik zal wonen. Ze stijgt van 

haar kameel af. Vanaf een kameel kijk je neer op iemand 

die op de grond staat. Rebekka gaat te voet verder, 

Isaak tegemoet, die ook haar tegemoet komt. Ze sluiert 

zich. Dat is gebruikelijk in die tijd: een vrouw gaat 

gesluierd naar haar bruiloft.  

Ontmoeting 

Rebekka ontmoet Isaak. Wat hebben die twee met het 

opslaan van hun ogen waargenomen? En wat hebben ze 

in die eerste ontmoeting ervaren? In vermoed dat ze 

beiden, los van elkaar, de wonderbare leiding van God 

hebben ervaren en zijn heerlijke aanwezigheid rondom 

die put Lachai-Roï hebben opgemerkt. Zij zullen beseft 

hebben dat de Heer naar hen omziet en hen aan elkaar 

geeft. Om zich samen aan Hem toe te vertrouwen, en zo 

de verdere vervulling van Gods beloften tegemoet te 

zien. 

Huwelijk 

Eliëzer vertelt het hele verhaal aan Abraham en Isaak. 

En alles klopt, precies zoals Abraham had gehoopt en 

verwacht. Dit is de vrouw die God aan Isaak wil geven. 

Dan neemt Isaak Rebekka mee naar de tent van Sara, 

zijn moeder. Daar wordt ze zijn vrouw.  

En dan staat er zo mooi: hij kreeg haar lief. Isaak gaat 

houden van de vrouw waarmee hij trouwt. Hij vindt 

troost bij Rebekka na de dood van zijn moeder. Het 

wordt een goed huwelijk. Isaak heeft nooit een andere 

vrouw gehad, geen bijvrouw, geen slavin. Rebekka is 

Isaak haar leven lang trouw gebleven.  

Een prachtig voorbeeld van monogamie. Wanneer zij 

elkaar ontmoeten, zijn ze beiden maagdelijk. Ze krijgen 

elkaar lief en gaan een huwelijk in. Daarin mogen zij 

samen iets weergeven van Gods diepste bedoeling. Een 

geheimenis: zó wil God met zijn volk omgaan! 

Een prachtig moment in Abrahams leven, waarvan hij 

intens genoten zal hebben.  

Abraham krijgt kleinzonen 

Genesis 25 gaat dan verder met de dood van Abraham. 

Wonderlijk! Abraham sterft niet direct nadat Isaak en 

Rebekka bij elkaar zijn gekomen. Hij is op dat moment 

honderdveertig jaar. In Genesis 25:7 staat: Dit nu was 

het getal der jaren van Abrahams leven, die hij geleefd 

heeft: honderdvijfenzeventig jaar.  

Abraham leeft dus nog vijfendertig jaar nadat Isaak en 

Rebekka elkaar ontmoeten en met elkaar trouwen. De 

eerste twintig jaar van dat huwelijk komen er geen 

kinderen: Rebekka blijft onvruchtbaar - daarover de 

volgende keer. Pas dan wordt er een tweeling geboren: 

Esau en Jakob. Isaak is dan zestig jaar en Abraham 

honderdzestig jaar. Abraham maakt de geboorte van 

zijn kleinzonen dus mee en leeft dan nog vijftien jaar. 

Als je de Bijbel op volgorde leest, sterft Abraham in de 

eerste perikoop van Genesis 25 en worden pas in de 

tweede helft van dit hoofdstuk Jakob en Esau geboren. 

Je denkt dan: dat maakt Abraham niet meer mee, maar 

dat doet hij dus wél.  

Het verhaal van Abraham wordt ‘afgerond’ in Genesis 

25, omdat God vanaf dat moment met Isaak verder 

gaat. Dat Abraham daarvan nog een aantal jaren 

meemaakt, is voor de bijbelschrijver niet zo belangrijk. 

Hij wil eerst vertellen dat Abraham sterft en gaat dan 

pas verder met de volgende in de lijn. Zo gaat dat in de 

Bijbelse geschiedenis. Je moet altijd even nadenken met 

die leeftijden.  

Ketura 

Er wordt in Genesis 25 ook meegedeeld - op de valreep 

zou je zeggen - dat Abraham een bijvrouw heeft gehad: 

Ketura. Dan zou je kunnen denken dat Abraham na de 

dood van Sara een bijvrouw neemt en met haar nog zes 

zonen krijgt. Maar dat hoeft niet zo te zijn gegaan. 
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Ketura kan ook al vóór het sterven van Sara en ná de 

geboorte van Isaak Abrahams bijvrouw geworden zijn. 

Het wordt er voor de volledigheid nog even bijgezet…  

Het verhaal van de aartsvader Abraham wordt in 

Genesis 25 afgesloten en het verhaal van de aartsvader 

Isaak wordt opgepakt.  

De zonen van Ketura 

Uit Abraham zijn dus niet alleen Ismaël en Isaak 

voortgekomen. Na deze twee zijn er nóg zes zonen van 

Abraham geboren. Ze worden in Genesis 25 genoemd. 

De nakomelingen van Midjan, de Midjanieten, komen 

we later in de Bijbel tegen, onder meer in het verhaal 

over Gideon. Evenals de Ammonieten, Moabieten en 

Edomieten zijn de Midjanieten een ‘broedervolk’ van 

Israël.  

Die zonen die Abraham bij Ketura krijgt, worden geen 

erfgenamen. Zij worden net als Ismaël met geschenken 

weggezonden. Isaak is Abrahams enige erfgenaam. Met 

hém gaat God verder om zijn belofte aan Abraham te 

vervullen. 

De dood van Abraham 

Abraham sterft als hij honderdvijfenzeventig jaar oud is. 

Isaak is dan vijfenzeventig. Ismaël komt terug uit het 

land waar hij woont om samen met zijn broer Isaak zijn 

vader te begraven. Dat gebeurt in dezelfde spelonk 

waar Sara begraven is, de spelonk van Makpela. 

In Genesis 25:12-18 staat nog een korte uiteenzetting 

over Ismaël en de zonen die hij heeft gekregen. Ismaël 

wordt honderdzevenendertig jaar.  

Recapitulatie 

We hebben de bijbelse verhalen over Abraham gevolgd 

vanaf zijn roeping en zijn vertrek uit Ur der Chaldeeën. 

Zijn leven kenmerkt zich door groot geloof en intens 

vertrouwen in God, zijn Heer. Abraham is geen foutloze 

man geweest, maar wél iemand die steeds weer bij God 

terugkomt en in geestelijke zin naar Hem opklimt. Hij 

heeft zijn geloof in God beleden en tegen hoop op hoop 

aan Gods beloften vastgehouden (Rom.4:18). Het 

hoogtepunt daarvan is het verhaal over zijn offer op de 

berg Moria.  

Abraham heeft geleefd vanuit die belofte, zonder de 

volledige vervulling ervan te zien. Een klein stukje land: 

alleen een graf. Hier en daar een altaar en een put waar 

water uit komt; dat zijn de verdiensten van Abraham in 

het natuurlijke. Maar wat heeft hij in het geestelijke veel 

betekend voor alle gelovigen. Hij is de vader der 

gelovigen. We hebben hem in onze ‘wandeling door het 

Oude Testament' beter leren kennen. Op dezelfde wijze 

gaan we door met het leven van Isaak (wordt vervolgd). 

DE BLINDE VLEK VAN DR. W.J. OUWENEEL 

c.s. (1)   

Door Piet Guijt               

1. Aanleiding 

Onlangs (20 september, 18 oktober 

en 22 november 2024) heeft prof. 

dr. Willem Ouweneel in Waddinx-

veen een drietal lezingen gehouden 

over het ontstaan, het heden en de 

toekomst van Israël. Ook vier jaar geleden, in de 

coronatijd, heeft hij in Waddinxveen een achttal 

lezingen gehouden over het ontstaan, verleden, heden 

en toekomst van Israël.  

Ook al kende ik de Israël-visie van dr. Ouweneel, ik kreeg 

de gedachte om al deze lezingen en ook de 

beantwoording van de gestelde vragen eens te gaan 

beluisteren. Dankzij internet-links heb ik dat zeer 

intensief kunnen doen. Maar ik moet zeggen dat ik toch 

wel geschrokken ben toen ik bepaalde samenhangen in 

het betoog ging doorzien en nog meer ging beseffen wat 

er inhoudelijk niet juist is en heel veel vragen oproept. 

Ik heb aantekeningen gemaakt en tientallen pagina’s 

aan opmerkingen/weerleggingen erbij. Omdat het 

uiteraard te veel is om aan anderen voor te leggen, heb 

ik mij beperkt tot een klein aantal punten dat ik heb 

weergegeven in het artikel ‘De blinde vlek van dr. W. 

Ouweneel c.s.’ ((24) De blinde vlek van dr. W. Ouweneel 

c.s. | LinkedIn). De reden om het artikel op LinkedIn te 

plaatsen heeft te maken met het gegeven dat hij 

vanwege zijn bekendheid een grote invloed heeft, en bij 

het onderhavige onderwerp helaas een zeer 

misleidende. Vele christenen, ook geestelijke leiders, 

denken dat hij als hooggeleerde broeder het wel zal 

weten, maar beseffen niet dat hij wat betreft zijn Israël-

visie zelf misleid is. 

2. Ouweneels Israël-visie 

Ouweneel (WO) gaat ervan uit dat het etnische volk 

Israël nog steeds Gods uitverkoren volk is, dat de 

oudtestamentische profetieën voor het volk Israël 

letterlijk moeten worden genomen, dus ook 

bijvoorbeeld de landbelofte. Daarom behoren volgens 

WO alle Joden in Israël te gaan wonen. Hij gaat er ten 

onrechte van uit dat God nog steeds een apart 

herstelplan heeft voor het volk Israël. En daarmee 

hangen diverse andere opvattingen van hem samen. 

https://www.linkedin.com/pulse/de-blinde-vlek-van-dr-w-ouweneel-cs-piet-guijt-zthpe/?trackingId=C8QU7Xr6JwsByryFFa7m1g%3D%3D
https://www.linkedin.com/pulse/de-blinde-vlek-van-dr-w-ouweneel-cs-piet-guijt-zthpe/?trackingId=C8QU7Xr6JwsByryFFa7m1g%3D%3D
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3. Wat ziet WO over het hoofd? 

Welk essentieel punt ziet WO over het hoofd? Dat met 

de komst van de beloofde Verlosser Jezus Christus een 

nieuwe dimensie en laatste fase in Gods heilsplan voor 

de gehele mensheid is begonnen, namelijk de komst van 

het Koninkrijk van God, waarover Jezus en ook Paulus 

steeds spraken. Het gaat dus niet om het toekomstige 

herstel van het koningschap voor Israël waarnaar de 

discipelen abusievelijk vroegen (Hand. 1:6). Diverse 

teksten spreken erover dat het Koninkrijk Gods nabij is 

gekomen (bijv. Matt. 3:2; Marc. 1:15; Luk. 10:11; Hand. 

14:22; 20:25). Het is nog niet zichtbaar op aarde maar 

wel aanwezig in de geestelijke wereld (de hemelse 

gewesten). God is geest, en Hij verlangt naar een 

intieme geestelijke relatie met mensen. Immers, Hij 

begeert onze geest met jaloersheid (Jak. 4:5). Mensen 

kunnen alleen in Gods Koninkrijk komen door 

wedergeboorte (etniciteit speelt daarbij geen enkele 

rol) door geloof in Jezus Christus (Joh. 3:3,5,7). Zij 

kunnen vervolgens de heilige Geest ontvangen (o.a. 

Hand. 2:38,39; 8:12,15; 9: 17,18) en groeien tot zonen 

Gods, en gaan (leren) handelen zoals Jezus deed (o.a. 

Joh. 14:12-14).     

Het etnische volk Israël waarover we in het Oude 

Testament de vele lotgevallen lezen, was tot de komst 

van de beloofde Verlosser een middel/instrument om te 

laten zien Wie God is en wat Zijn bedoeling met de mens 

is, maar was geen doel op zich. Dit kan men afleiden uit 

het geheel van Gods Woord! Men denke alleen al aan 

bijv. Joh. 3:16, Hand. 15:14. Ook al in het Oude 

Testament lezen we in Gen. 3:15 over de beloften die 

God aan Eva heeft gedaan over haar zaad, en die 

vervolgens heeft bevestigd aan Abraham: “Nu werden 

aan Abraham de beloften gedaan en aan zijn zaad. Hij 

zegt niet: en aan zijn zaden, in het meervoud, maar in 

het enkelvoud: en aan uw zaad, dat wil zeggen: aan 

Christus” (Gal. 3:16). De Bijbel gaat uiteindelijk niet 

over het herstel van het etnische volk Israël als zodanig 

maar over de redding en het herstel van mensen die 

door het aannemen van Jezus Christus met God een 

relatie gaan krijgen, zoals God dat had met Adam en Eva 

in de hof. De Bijbel is de in Jezus Christus gecentreerde 

liefdesboodschap van God aan alle mensen uit alle 

volken zonder onderscheid. Het gaat erom dat God 

heeft beloofd dat die relatie weer zou worden hersteld 

door het werk van Jezus Christus. Deze beloofde 

Messias, de eniggeboren Zoon, die aan de boezem des 

Vaders is, heeft God TEN VOLLE doen kennen (Joh. 

1:18).  

Overigens, ook de nieuwtestamentische gemeente van 

Jezus Christus is geen doel op zich, maar een middel 

tijdens het Nieuwe Verbond om het Koninkrijk Gods op 

aarde gestalte te geven. Jezus gaf de opdracht: “Gij zult 

Mijn getuigen zijn” (Hand. 1:8), dus niet: getuige zijn 

van Israël! En het gaat niet om het koninkrijk van Israël 

maar om Gods wereldwijde Koninkrijk. 

Het ontstaan (uit Abraham die geen Jood was) en de 

geschiedenis van het etnische volk Israël (inclusief 

daarbij ook ‘heidense’ vrouwen als Thamar, Rachab, 

Ruth en Bathseba) zoals beschreven in het Oude 

Testament (het oude verbond was een tijdelijke, eerste 

fase in Gods plan) was te zien als een schaduwbeeld van 

de latere situatie in de geestelijke wereld na de komst 

van Christus. Allerlei elementen zoals bijvoorbeeld de 

slavernij in Egypte, de weg naar en de aankomst in het 

beloofde land Israël, het koningschap en de troon van 

David, de tempel in Jeruzalem, het priesterschap en het 

etnische volk Israël als zodanig zijn (bedoeld en op te 

vatten als) metaforen van een andere toekomstige 

grootstere werkelijkheid (Matt. 11:11).  

Namelijk die van Jezus Christus en Zijn gemeente, Zijn 

universele Lichaam waarvan Hij Zelf het Hoofd is (Ef. 

4:15, 5:23; Kol. 1:18). Er gaat niets uit boven “zovele 

beloften van God als er zijn, die zijn in Christus ja en 

amen” (2 Kor. 1:20). In Hem krijgen alle beloften van 

God hun vervulling, hetzij nu, hetzij later. En denk aan 

1 Kor. 2:9 waar wij lezen: “Wat geen oog heeft gezien 

en geen oor heeft gehoord en wat in geen mensenhart 

is opgekomen, al wat God heeft bereid voor degenen, 

die Hem liefhebben”. Ook de oudtestamentische 

profeten hebben dat nog niet gezien of bedacht, maar 

gaven in eenvoudige en begrijpelijke aardse beelden 

iets van die heerlijkheid weer voor allen die in Christus 

(zullen) zijn. Zie ook  

‘(24) Hoe (niet) omgaan met oudtestamentische 

profetieën en moderne eindtijdscenario’s? | LinkedIn’.  

De Bijbel gaat namelijk in essentie over Jezus Christus, 

de centrale Persoon in Gods reddings- en heilsplan voor 

de gehele mensheid. Hij is de enige Naam door wie 

mensen (Joden en niet-Joden) behouden kunnen/ 

moeten worden (Hand. 4:12). Alles erin wijst naar Hem. 

Het Nieuwe Testament gaat in beginsel over de eenheid 

van Joden en heidenen in Christus. Christenen die 

blijven steken in het oude verbond (dat niet eens meer 

geldend is – Hebr. 8:13) en uitgaan van een letterlijke 

vervulling van de oudtestamentische profetieën, kijken 

naar het zichtbare, denken aards en niet geestelijk. 

https://www.linkedin.com/pulse/hoe-niet-omgaan-met-oudtestamentische-profetie%25C3%25ABn-en-moderne-guijt-dzabe/?trackingId=Y9cFOFaIQ6u%2Ff3xw8MWLdQ%3D%3D
https://www.linkedin.com/pulse/hoe-niet-omgaan-met-oudtestamentische-profetie%25C3%25ABn-en-moderne-guijt-dzabe/?trackingId=Y9cFOFaIQ6u%2Ff3xw8MWLdQ%3D%3D
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4. Conclusie 

Wat men eerlijk onder ogen moet (durven) zien, is dat 

er onder het Nieuwe Verbond voor het etnische volk 

Israël als zodanig geen uitzonderlijker status bestaat 

dan voor enig ander volk. Nogmaals, dat heeft niets te 

maken met vermeende jaloezie of hoogmoed van 

bepaalde christenen jegens Israël, of van een 

tenachterstelling van het volk Israël. Zelfs het vervallen 

van de uniciteit van het aparte verbond met het 

gelovige deel van het etnische, nationale volk Israël, 

betekent absoluut niets ten nadele van de Joden en het 

volk Israël. Bovendien is dat aparte verbond met Israël 

niet meer nodig omdat onder het Nieuwe Verbond in 

Jezus’ bloed de in Hem gelovende Joden en niet-Joden 

het nieuwtestamentische volk van God vormen. Er 

bestaat onder dat Nieuwe Verbond (met de betere 

beloften!) géén volk van God buiten Christus, maar er is 

alleen een volk van God in Christus, en dat is Zijn 

gemeente waarvan Hij het Hoofd is (Kol. 1:18) en die Hij 

liefheeft (Ef. 5:25,27).   

5. Vervolg  

In een volgende Hoger Op wil ik een aantal uitspraken 

van WO tijdens zijn lezingen in Waddinxveen (2020 en 

2024) weergeven en weerleggen. Ik wil daarmee 

toelichten waarom (een aantal van) WO ’s opvattingen 

inzake Israël volstrekt onhoudbaar zijn (wordt 

vervolgd). 

 

OPENBARING IN VOGELVLUCHT (3)       

Door Toon van den Hoorn 

Het derde en vierde zegel 

Openbaringen 6:1-8. 

We zijn bezig in de opening van 

de zegels processen te herken-

nen die nog steeds actueel zijn.  

Elk ontwikkelingsproces, zowel van het positieve als van 

het negatieve gaat namelijk door hemels van mensen 

heen.  

We zien bij het openen van de eerste twee zegels 

fundamenten van twee wezenlijk verschillende proces-

sen.  

* Een heel positief proces, aangevoerd door de ruiter 

op het witte paard.  

* Een negatief proces, waarin de ruiters op het rode, 

zwarte en vale paard ieder zo hun aandeel hebben.  

Wij beleven de invloed van de ruiter op het witte paard 

in eigen hemel. Want Hij trekt uit in jouw hemel om met 

jou te overwinnen. Het werk van Jezus Christus: Hij 

brengt ons het volle evangelie. Als Hij rondgaat op aarde 

is elk woord geladen met kracht. Dit proces, uit 

Openbaring 6, is in ons leven werkzaam. Wij geven er 

gestalte aan.  

Waar loopt dit proces op uit?  

Op Openbaringen 19. Daar volgen wij op witte paarden 

deze ruiter. Daar is het zoonschap geopenbaard.  

Daar zijn wij als gemeente verheerlijkt, met Jezus 

verenigd. Dan maken wij een einde aan de ontwikkeling 

die bij het tweede, het derde en het vierde zegel op gang 

kwam. Dat is de grote lijn.  

Vanaf het eerste zegel start het positieve. Het positieve 

wordt steeds duidelijker. 

2. Naast dit witte paard:  

Er keihard achteraan, spoeden zich drie andere ruiters. 

Dat zijn de ruiter op het rode, het zwarte en het vale 

paard. Zij vormen tezamen één geheel. Zij vormen 

tezamen een weergave van het gehele rijk der duisternis 

in al zijn geledingen. Deze ruiters trekken ook uit.  

Ze achtervolgen die eerste ruiter. Met de bedoeling om 

mensen die met hem meegaan te pakken. Om 

zodoende het werk van die eerste ruiter de grond in te 

boren. Ze hebben maar één doel: mensen in hun 

denken te verwarren. Af te halen van de zuivere weg. In 

hen een verzet te gaan ontwikkelen dat uiteindelijk leidt 

tot afval. Daartoe zetten zij alles in, spreken zij woorden, 

doen zij daden, die geladen zijn met duivelse krachten. 

Om het werk van Jezus Christus te laten mislukken in 

jouw leven. 

Ook het werk van die ruiters op dat rode, zwarte en vale 

paard is herkenbaar voor mensen met onderscheiding in 

de geestelijke wereld. (Zie ook Joel 1:4) 

In deze tijd, vlak voor de openbaring van het zoonschap, 

is het voor ons als gemeente van groot belang om 

werkelijk te vernieuwen van denken en leven. Om 

werkelijk persoonlijk helemaal los te komen uit elk 

stukje verwarring. Om elke invloed van ruiters op rode, 

zwarte en vale paarden in eigen leven te gaan beseffen. 

Daar helemaal los van te komen. Dan vormen wij 

tezamen die vrouw. Stralend van Gods heerlijkheid.  
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3. In deze studie aandacht voor die andere twee ruiters: 

De ruiter op het zwarte paard en de ruiter op het vale 

paard.  

De ruiter op het rode paard legt de basis. De basis voor 

het hele Babylonische denken. Voor alle verwarring en 

alle versluiering. De ruiter op het zwarte paard sluit 

daarbij aan. Hij maakt alles zwart. Maakt het duister. 

Tracht aan de mensen het licht van het evangelie te 

ontnemen en zo voor hen het evangelie te ontkrach-

ten. Gevolg: het wordt duister in het denken van de 

mens, er treedt stagnatie op in zijn positieve ontwik-

keling. Het evangelie wordt geminiseerd. Er worden 

basis-waarheden onderuit gehaald. 

Uiteindelijk is er een geestelijke hongersnood. De ruiter 

op het zwarte paard heeft een weegschaal in zijn hand. 

Een stem roept: één maat tarwe voor een schelling en 

drie maten gerst voor een schelling. Dat betekent, dat 

tarwe en gerst heel duur zijn.  

Er is een schaarste, tenminste, zo wordt het beleefd.  

Is dat waarneembaar in je eigen hemel? Jazeker! Het 

probeert dus invloed te krijgen, zodat het woord van 

Gods niet ten volle wordt gepredikt en toegepast. 

In de persoonlijke beleving, ontwikkeling van gelovige 

mensen is de invloed van deze ruiter te bespeuren. Daar 

waar men eerst vol enthousiasme de Heer kiest en zijn 

leven aan Hem geeft, daar bemerk je weleens dat na 

verloop van tijd de eerste liefde bekoelt, het eerste 

enthousiasme verdwijnt en er geen werkelijk leven in de 

gelovige zelf ontstaat.  

Of hij verkrijgt geen inzicht in de geestelijke wereld, of 

het zicht op de realiteit verdwijnt langzamerhand. En 

dat of door gebrek aan het horen van het woord of door 

gebrek aan interesse voor het woord, of door gebrek aan 

bezig zijn met het woord. En dit vanuit reële 

gemeenschap met de Heer van het woord: Jezus 

Christus. Dan treedt er gebrek op in kracht. 

Het geloof in de overwinning wordt langzaam maar 

zeker ondermijnd. De ontwikkeling stopt. En eigenlijk 

betekent dat: geestelijke achteruitgang. Precies wat die 

ruiter op dat zwarte paard bedoelt. Tezamen met die 

ruiter op het rode paard onderneemt hij een 

gecoördineerde aanval op het leven, dat de gelovige van 

Jezus Christus heeft gekregen. 

Een aanval op deze mens. In de hemel. In zijn denken. 

In zijn bezig zijn. Maar wonderlijk, wat staat er dan?  

Brengt geen schade toe aan de olie en de wijn. Met 

andere woorden aan het evangelie zelf wordt geen 

kracht ontnomen.  

Maar de mens die met dat evangelie wil werken; die 

nemen ze onder vuur. Het lukt toch niet… het komt me 

toch niet uit handen… 

Het evangelie is echter vandaag nog steeds hetzelfde. 

Dit kan in volheid beleefd gaan worden. Het evangelie 

houdt voor jou alles in wat je nodig hebt in deze tijd. 

Zodra je merkt dat je gebrek hebt aan iets, maak er 

onmiddellijk werk van. Ga naar Jezus op het witte paard 

om samen met Hem te overwinnen. Om die zaak waar 

de vijand jou mee bezig houdt met Zijn hulp buiten jouw 

leven te plaatsen! Om daarin de invloed van die andere 

ruiters helderder te gaan onderkennen voor je eigen 

leven. Die ruiters die de kenmerken van verwerping en 

weerspannigheid zo duidelijk in zich dragen. 

4. Nog zo'n ruiter, op dat vale paard 

Symboliseert het deelnemen van de occulte geesten in 

het leger van satan. (bijv. de machten uit het voorge-

slacht).  

Openbaring 6:8b, het tweede gedeelte staat een 

opsomming van al het vorige. "en hun werd macht 

gegeven over een vierde deel der aarde om te doden 

met het zwaard, (vers 4) met de honger, (vers 5) met 

de zwarte dood en door de wilde dieren der aarde".  

Dus die drie bij elkaar doen gezamenlijk een stuk werk. 

Tezamen geven ze zicht op het totaal van alle acties die 

gericht zijn op het werk van Jezus Christus in mensen. 

Tezamen willen zij dus de Babel-situatie gestalte geven.  

Als de ruiter op het rode paard verleugent en de ruiter 

op het zwarte paard een zekere hongersnood 

teweegbrengt, dan kan de ruiter op het vale paard een 

alternatief bieden. Het occulte is alternatief geestelijk 

voedsel. Men raakt toch betrokken bij zaken van de 

hemel, maar dan de verkeerde. Daardoor komt men 

vaster in de greep van de boze. 

5. Hoe dienen we dit te zien in ons persoonlijk leven?  

Het is zaak los te komen van elke occulte geest. Volledig 

loskomen van occult weerspannige geesten, die taaie, 

die steeds maar weer proberen iets te verhinderen. 

Loskomen van elke occulte onreine geest, die betovert, 

die mee wil sleuren. Loskomen van al het occulte ver-

werpende, dat je zo kan pijnigen in je denken en je bezig 

zijn. Dat is één aspect wat mij aanspreekt.  

Het is tevens zaak uit handen te blijven van die ruiters, 

juist van die op dat vale paard. 

Het occulte is ons overbekend: spiritisme, alternatieve 

geneeswijze, bepaalde soorten muziek, enz. Die occulte 

geesten die daarachter zitten, herkennen we wel.  
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Herken je het ook in het subtiele van boeken die je leest, 

van wat je allemaal via het TV-scherm naar je toe laat 

komen? 

Maar er is iets wat nog veel geraffineerder is. Juist daar, 

waar onder invloed van rode en zwarte paarden een 

stukje stilstand is ingetreden, en men in eigen leven een 

zekere verarming in het evangelie beleeft.  

****artikel over Jomanda in EO-gids***** 

(Let wel dat was in het najaar van 1994 toen deze studie 

werd uitgesproken en dit artikel net verschenen was, 

red.). 

Het typische ervan is dat verteld werd dat het ‘rustig 

liggen’ ook gebeurt in verschillende pinkstersamen-

komsten, schrijft de EO. 

Rusten in de geest  

Zij zijn geestelijk van de wereld af. Ze zijn in een sluimer-

toestand en liggen daar een tijdje op de grond en zijn 

zelf inactief. Wat gebeurt daar? Die mensen zijn een 

makkelijke prooi. Ongemerkt slaat er iets toe. En als ze 

opstaan zijn ze een beetje wezenloos. 

Ik hoop dat u met mij het geestelijk bedrog hiervan ziet: 

occulte geesten die zich voordoen als engelen des lichts. 

6. Tenslotte 

Met elkaar weten wij zeker: dit is de weg! 

En als wij ons op deze weg blijven voortbewegen en niet 

naar links en niet naar rechts afwijken, dan bereiken wij 

het doel. Dan kunnen er ruiters komen op rode, zwarte 

en vale paarden, wij onderscheiden ze dan met de 

dingen die de Heer ons reeds in handen heeft gegeven. 

Want ze overvallen ons niet. Ze vallen de gemeente aan, 

maar als wij, als gemeente, met elkaar het woord des 

levens vasthouden dan valt niemand van ons af. Dan 

voeren wij met elkaar bewust de strijd tegen alles wat 

wil inwerken en op ons af komt. 

Joël 2:23-27 geeft een prachtige belofte! 

(wordt vervolgd). 

Hierbij het overzicht van alle studies en van de studies 1 

t/m 3: 

Overzicht studies Openbaringen 
19940907-2362a-TvdH-openb1.1-3,h5-Inleiding-1e zegel-(op01) 

19941005-2362b-TvdH-openb6.1-4-2e zegel-(op02) 

19941207-2363a-TvdH-openb6.5-8-3e en 4e zegel-(op03) 

 

Mijn Gód is Hij… die van elke puinhoop 

iets moois maakt! 

Mijn Gód is Hij… die de mens van binnen 

héélt en aanraakt! 

Mijn Gód is Hij… die de mens vindt 

al wordt Hijzelf niet gezócht... 

Mijn God is Hij… die de mens bemint 

betaald heeft en gekócht! 

‘U… mijn liefdevolle Schepper 

die ons mooi vond vóór wij geboren waren 

U bent de enige Gód… wie kan U evenaren? 

Tranen van vréugde wellen in mij op 

want ik bevind mij ‘hogeróp’ 

om U te danken voor uw léven… in mijn leven, voor 

uw ‘zijn’ in mijn blijdschap, mijn vreugde, 

voor uw ‘zijn’ óók… in mijn pijn…’ 

‘Mijn God bent U… die mij úw klimaat  

van vrede heeft gegeven! 

Mijn God bent U…  die óveral waar U komt 

de mens aanraakt met uw LIEFDE, uw LEVEN 

Heer… met uw woorden van TROOST, 

uw woorden van KRACHT ook in de ‘nacht’ 

als het dónker is en koud… 

bent Ú MIJN VADER… die altijd van mij houdt!’ 

Hanny Laurita 

  

https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/27cd195503c22fb4ed675c7c8651c68e
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/d8416de5eb40679c57260bf245fd6d89
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/d1225f81649c2bf29d17bc49bbd8f591
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/d8383945a347762c7f719807a8e063bf
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HARDOP NADENKEN OVER ISRAËL 

Door Pieter-Floor en Zeina Bassa 

 

Zeina is geestelijk opgegroeid 
in de VEG ‘De Goede Herder’ te 
Sneek. Na haar trouwen kwam 
zij met haar man Pieter-Floor 
terecht in een ‘algemene’ 
evangelische gemeente in de 
Bommelerwaard. Zeina is 
inmiddels voor de lezers van 
Hoger-Op genoeg bekend 
door het verzorgen van de 
jongerenrubriek.  

In hun actieve deelnemen in 
de gemeente kwamen zij 
geregeld in aanraking met de 
zogenaamde ‘Israëlleer’, soms 
ook via gastsprekers. Bij de 

visievorming voor de gemeente, waar zij toe behoren, 
hebben zij bewust ernaar gezocht om op een zowel 
pittige als fijnzinnige manier hun oudsten een stuk aan 
te reiken hoe zij erin staan door een geestelijke blik op 
Israël.   
Ook voor de lezers van ‘Hoger-Op’ van wie sommigen 
buiten de directe kring van het volle evangelie in een 
meer ‘mainstream’ evangelische gemeente terecht 

gekomen zijn, leek het ons een goed idee en nuttig het 
‘hardop nadenken’ van hen in ons digitale blad plek te 
geven.  
Recent hebben Pieter en Zeina en hun kinderen zich 
gevoegd bij een beginnende huisgemeente in Veghel, 
om daar mede hun schouders onder te zetten. We 
wensen hen de zegen en de wijsheid van de Heer (red.).   

Intro 
Om een beeld te geven dat Israël bij een leer hoort, 
hieronder enkele uitgangspunten hoe wij de Bijbel lezen 
en verstaan. Dit is dus niet om te overtuigen, maar enkel 
om te laten zien dat je hier zo verschillend naar kan 
kijken en daarom ter overweging. 

Een aantal uitgangspunten 

• De voorwaarde voor het terugbrengen van het volk  
Israël was bekering en een terugkeren naar God. 

o Deuterononium 30:1-3 
o Jeremia 29:11-14 (profeet voor de terugkeer uit de        

ballingschap uit Babylon). 
o Ezechiel 36:33 (profeet voor de terugkeer uit de 

ballingschap uit Babylon). Hiervan was in 1948 geen 

sprake. Het is bekend dat de beweging van Zionisten 
geen beweging was van een zich bekeren en een 
teruggaan naar God. 

• Het Nieuwe Testament gaat over het in geestelijke 
zin een Jood zijn (een nieuwe schepping zijn) en niet 
over een Jood in natuurlijke zin. 

o Galaten 6:15 (in vers 16 staat verder dat allen die 
overeenkomstig deze regel wandelen - als een 
nieuwe schepping - het Israël van God zijn). 

o Matteüs 3:8 (Jezus roept op tot bekering en zegt       
tegen de Farizeeën die zich verschuilen achter het  in 

natuurlijke zin nageslacht van Abraham zijn:        
“want Ik zeg u, dat God zelfs uit deze stenen voor       
Abraham kinderen kan verwekken”). 

o Rom 2:28-29 (Jood ben je niet als je lichaam 
besneden is, maar je hart: dus niet naar het lichaam, 
maar naar de geest). 

o In Romeinen 9:3 spreekt Paulus over Joden als 
verwanten naar het vlees. Dat betekent dus dat er 
ook verwanten naar de geest zijn. 

o Je kunt het O.T. niet lezen zonder de openbaring van 
het N.T. Het O.T. is een schaduwbeeld (het 
natuurlijke, het aardse) en het N.T. een geestelijke, 
hemelse realiteit. Het gaat ten diepste om de 
openbaring van Jezus Christus en niet om een aards  

volk. Jezus is bij uitstek Gods oogappel en onze 
oudste broer (Rom. 8:29).   

• Het is gevaarlijk om Israël natuurlijk te zien en niet 
geestelijk. Hierdoor denk je dat er een strijd plaats-
vindt tegen Israël, terwijl deze strijd geestelijk 
plaatsvindt / gaat plaatsvinden tegen Jezus en Zijn 
gemeente. Wij geloven dat we misleid worden 
doordat wordt geprobeerd onze aandacht te 
focussen op het natuurlijke Israël.  

• Beloften in Jezus bevestigd en ja en amen. 
o Romeinen 15:8 
o 2 Korintiërs 1:20 

• De Israëlleer dwingt ons om voortdurend uit te gaan 
van vier groepen: 

o heidenen 
o gelovigen uit de heidenen 
o Joden 
o Messiasbelijdende Joden, terwijl Galaten 3:28 ons 

leert dat er in Christus geen onderscheid meer is. Je 

bent van Christus (en DAN ben je nageslacht van 
Abraham - Gal. 3:29) of niet. Dat er voor Paulus geen 
onderscheid is, vind je overigens ook terug in 
Romeinen 10:12 en Kol. 3:11. 

• De Bijbel wijst ons er (vaak) op dat het om de tweede 
gaat: 

o niet Ismaël, maar Isaäk 

De familie Bassa 
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o niet Esau, maar Jakob 

o niet Manasse, maar Efraïm 

o niet Adam, maar Christus 

o .....niet natuurlijk Israël, maar geestelijk Israël 

• In Romeinen 11 tenslotte stelt Paulus de vraag 

of God Israël compleet heeft verworpen. Het 

antwoord is: Nee, er is altijd een overblijfsel 

geweest van gelovige Israëlieten. Dat was zo in  de 

tijd van Elia en het is ook nu zo (Romeinen  11:2-5). 

Paulus brengt het evangelie aan de heidenen 

en hoopt zijn volksgenoten jaloers te maken, 

zodat ook enigen uit hen behouden worden. 

Romeinen 11:23 leert ons dat de (natuurlijke) 

Joden wel degelijk in hun ongeloof kunnen 

volharden of niet (er ligt geen ander plan voor 

hen dan via Jezus). Want iedere Israëliet die 

tot geloof In Jezus komt, wordt toegevoegd aan het 

volk dat God nu verzamelt: de gemeente (bestaande 

uit messiaansbelijdende Joden en gelovige heide-

nen). God zal hen opnieuw enten op de olijfboom, 

waarvan ze afgebroken waren. Ja, God is trouw aan 

Zijn beloften en ontfermt zich over hen. 

• De Schriftgeleerden waren Israël gefocust en Jezus 

laat hen steeds weer zien dat het juist om Hem gaat 

en Zijn Koninkrijk (dat niet van deze wereld is - Joh. 

18:36). 

Tegenwoordig is er dus weer een stroming die meer 

en meer de focus legt op Israël, terwijl het ook nu 

nog om Jezus behoort te gaan. 

• We vinden dus de aardse Israël-visie juist een 

‘vervangingstheologie’ (Jezus vervangen door Israël: 

weliswaar niet volledig, maar het rooft de focus). Wij 

geloven in een ‘geloofs’-theologie: bestaande uit 

messiaansbelijdende Joden en gelovige heidenen.  

Er zijn talloze (volle) evangelische Bijbelleraren 

wereldwijd die dit onderwijzen, in NL als voorbeeld:  

Je hebt gezocht naar israel - Verdieping en Aanspo-

ring waarbij we ook de richtlijn van verdraagzaamheid 

hebben ontvangen: Eenheid op hoofdzaken, vrijheid in 

bijzaken en liefde in alle zaken.     

Ten slotte: Wat populair is, is niet altijd juist en wat 

juist is, is niet altijd populair… 

 

EEN BIJZONDERE WEBSITE… 

We bedoelen de website www.openbaring.nu . De site 

is gemaakt op initiatief van Jan de Goede uit 

Stadskanaal. Met toestemming van Hans Bronsveld van 

St. Rhemaprint heeft hij een aantal boeken van volle 

evangelie pionier J.E. van den Brink hertaald in modern 

Nederlands en met gebruikmaking van de NBV. Met de  

‘Openbaring van Jezus Christus’ 

vooraan in de naam van de site!  Ook 

het boek van Riemer de Graaf 

‘Dynamische kracht door de doop met 

de heilige Geest’ heeft hij op dezelfde 

wijze bewerkt, om daarmee een 

nieuwe doelgroep te kunnen bereiken.  

We ‘linken’ naar wat op deze mooie website te vinden 

is: 

https://www.openbaring.nu/geest-van-god/  

(boek Riemer). 

https://www.openbaring.nu/geestelijk-denken/  

(‘Het Koninkrijk der hemelen’ of ‘De Geestelijke wereld 

in gelijkenissen’ over Mattheüs13 door J.E. van den 

Brink). 

https://www.openbaring.nu/geestelijk-israel/  

(‘Het geestelijk Israël’ door J.E. van den Brink). 

https://www.openbaring.nu/erfzonde/  

(‘Erfzonde of duivelswerk’ door J.E. van den Brink). 

https://www.openbaring.nu/doop/  

(‘De betekenis van de doop’ door J.E. van den Brink).  

https://www.openbaring.nu/god-enkel-licht/  

(‘God enkel licht’, artikel over een zuiver 

Godsbeeld door Jan de Goede). 

Een belangrijke website die heel toe-

gankelijk is, om zelf mee aan de slag te 

gaan in je geloofsleven! De website telt 

dagelijks gemiddeld zo’n honderd bezoe-

kers (red.). 

 

COLOFON 
Doel 
‘Hoger-op’ is een blad voor geloofsopbouw, verdieping en evangelisatie. Het 

wil een bijdrage geven: 

• Aan de samenbinding van gemeenten die de boodschap van het ‘volle 
evangelie’ (dat wil zeggen: het volledige evangelie) willen uitdragen. 

• Daarnaast geeft het impulsen voor de persoonlijke geloofsgroei van jong 
en oud.  

• We beogen de verbreiding van het evangelie van het Koninkrijk van de 
hemelen (= de hemelsferen), ook buiten de directe, eigen kring. 

Digitaal magazine 

‘Hoger-op’ is een gratis digitaal blad. Door de publicatie als pdf op de website 

https://www.hoger-op.nl (met een link voor de ontvangers per e-mail) kan 

het gemakkelijk worden doorgestuurd naar andere christenen met wie je 

contacten onderhoudt en/of in gesprek bent. Al verschenen nummers zijn 

terug te vinden op de website. 

Redactie     

Jildert de Boer 

E-mail: redactie@hoger-op.nl 

Tel. 06-27269342 

Vormgeving: 

Henk Verbeek 

Riemer de Graaf 

Jan de Goede 

https://verdiepingenaansporing.nl/?s=israel
https://verdiepingenaansporing.nl/?s=israel
http://www.openbaring.nu/
https://www.openbaring.nu/geest-van-god/
https://www.openbaring.nu/geestelijk-denken/
https://www.openbaring.nu/geestelijk-israel/
https://www.openbaring.nu/erfzonde/
https://www.openbaring.nu/doop/
https://www.openbaring.nu/god-enkel-licht/
https://www.hoger-op.nl/
mailto:redactie@hoger-op.nl

